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Protokół Nr V/2019 

sesji Rady Powiatu Aleksandrowskiego 

przeprowadzonej w sali konferencyjnej w siedzibie Starostwa Powiatowego 

w Aleksandrowie Kujawskim przy ul. Słowackiego 8 

w dniu 28 czerwca 2019 roku 

 

 
1.OTWARCIE. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski otworzył obrady V sesji Rady 

Powiatu Aleksandrowskiego. Powitał Panie i Panów Radnych. Powitał Panią Starostę wraz  

z członkami Zarządu Powiatu oraz przybyłych gości. Panią Ewelinę Lewandowską 

Wiceprzewodniczącą Rady prosił o pomoc w prowadzeniu sesji. 

Poinformował, że sesję będzie protokołowała Pani Agnieszka Sobiecka – Podlewska – 

pracownik Biura Organów Samorządowych. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Aleksandrowskiego rozpoczął V sesję o godzinie 1000. 

 

 

2. STWIERDZENIE PRAWOMOCNOŚCI OBRAD (quorum). 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski przystąpił do punktu 2 – 

stwierdzenie prawomocności obrad informując, że ustawowy skład Rady Powiatu wynosi  

17 radnych. Według listy obecności, na moment otwarcia sesji uczestniczy w niej 15 radnych. 

Przewodniczący stwierdził więc, że sesja dysponuje wymaganym quorum, co oznacza, że 

Rada Powiatu może obradować i podejmować uchwały w sprawach objętych porządkiem 

obrad, ponieważ jej obrady są prawomocne. 

 

 

3. PORZĄDEK OBRAD SESJI 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski przystąpił do punktu 3 – 

porządek obrad sesji. Poinformował, że porządek obrad został przesłany radnym przy 

zawiadomieniu o sesji. Problematyka podana w porządku obrad sesji znajduje umocowanie  

i uzasadnienie w projektach uchwał przesłanych Radnym w materiałach przy zawiadomieniu 

o sesji.  

Przewodniczący poinformował, że w dniu 27 czerwca 2019 roku Komisja Skarg, Wniosków  

i Petycji zwróciła się do Przewodniczącego Rady z wnioskiem o rozszerzenie porządku obrad 

sesji poprzez dodanie dwóch punktów: „Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku 

dotyczącego zmiany zapisów „Planu Zrównoważonego Rozwoju Publicznego Transportu 

Zbiorowego dla Powiatu Aleksandrowskiego” oraz „Podjęcie uchwały w sprawie 

rozpatrzenia wniosku dotyczącego przyśpieszenia prac nad ustawą o zmianie ustawy  

o publicznym transporcie zbiorowym”.  

W związku z powyższym Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek o rozszerzenie 

porządku obrad poprzez dodanie po punkcie 16, punktu 17 w brzmieniu „Podjęcie uchwały  

w sprawie rozpatrzenia wniosku dotyczącego zmiany zapisów „Planu Zrównoważonego 

Rozwoju Publicznego Transportu Zbiorowego dla Powiatu Aleksandrowskiego”. 

Przebieg głosowania:  

ZA: Mariola Banaszkiewicz, Jerzy Draheim, Renata Golec, Arkadiusz Gralak, Konstanty 

Grzegórski, Magdalena Kiciak-Kucharska, Ewelina Lewandowska, Andrzej Łozicki, 

Sławomir Michalak, Adam Potaczek, Edyta Stefaniak-Mansour, Arkadiusz Świątkowski, 

Małgorzata Wdowczyk, Maciej Włoch, Dariusz Wochna.  
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PRZECIW: brak głosów. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: brak głosów. 

 

Rada rozszerzyła porządek sesji o punkt 17 w brzmieniu „Podjęcie uchwały w sprawie 

rozpatrzenia wniosku dotyczącego zmiany zapisów „Planu Zrównoważonego Rozwoju 

Publicznego Transportu Zbiorowego dla Powiatu Aleksandrowskiego” 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski poddał pod głosowanie 

wniosek o rozszerzenie porządku obrad poprzez dodanie punktu 18 w brzmieniu „Podjęcie 

uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku dotyczącego przyśpieszenia prac nad ustawą  

o zmianie ustawy o publicznym transporcie zbiorowym”. 

Przebieg głosowania:  

ZA: Mariola Banaszkiewicz, Jerzy Draheim, Renata Golec, Arkadiusz Gralak, Konstanty 

Grzegórski, Magdalena Kiciak-Kucharska, Ewelina Lewandowska, Andrzej Łozicki, 

Sławomir Michalak, Adam Potaczek, Edyta Stefaniak-Mansour, Arkadiusz Świątkowski, 

Małgorzata Wdowczyk, Maciej Włoch, Dariusz Wochna.  

PRZECIW: brak głosów. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: brak głosów. 

 

Rada rozszerzyła porządek sesji o punkt 18 w brzmieniu „Podjęcie uchwały w sprawie 

rozpatrzenia wniosku dotyczącego zmiany zapisów „Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia 

wniosku dotyczącego przyśpieszenia prac nad ustawą o zmianie ustawy o publicznym 

transporcie zbiorowym”. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski poddał pod głosowanie 

porządek po wprowadzonych zmianach. 

Przebieg głosowania:  

ZA: Mariola Banaszkiewicz, Jerzy Draheim, Renata Golec, Arkadiusz Gralak, Konstanty 

Grzegórski, Magdalena Kiciak-Kucharska, Ewelina Lewandowska, Andrzej Łozicki, 

Sławomir Michalak, Adam Potaczek, Edyta Stefaniak-Mansour, Arkadiusz Świątkowski, 

Małgorzata Wdowczyk, Maciej Włoch, Dariusz Wochna.  

PRZECIW: brak głosów. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: brak głosów. 

 

Rada przyjęła porządek wraz z wprowadzonymi wcześniej zmianami.  

 

 

4. PRZYJĘCIE PROTOKOŁU Z IV  SESJI. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski przystąpił do realizacji punktu 

4 – przyjęcie protokołu z IV sesji Rady Powiatu. Zgodnie z wymogami § 36 ust. 5 Statutu 

Powiatu Aleksandrowskiego protokół z IV sesji Rady Powiatu został wyłożony radnym do 

wglądu na 7 dni przed terminem V sesji. Zgodnie z wymogami tejże podstawy prawnej, 

poprawki i uzupełnienia do protokołu powinny być wnoszone przez radnych nie później niż 

do dnia rozpoczęcia sesji, na której następuje przyjęcie protokołu. Przewodniczący 

poinformował, że do rozpoczęcia sesji nie zostały wniesione ani poprawki ani uzupełnienia 

do protokołu. W związku z tym postawił wniosek o przyjęcie protokołu z IV sesji oraz  

o jego przyjęcie bez czytania. Nie usłyszał żadnych sprzeciwów. Poddał więc pod głosowanie 

wniosek o przyjęcie protokołu z IV sesji Rady Powiatu oraz o jego przyjęcie bez czytania.  
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Przebieg głosowania:  

ZA: Mariola Banaszkiewicz, Jerzy Draheim, Renata Golec, Arkadiusz Gralak, Konstanty 

Grzegórski, Magdalena Kiciak-Kucharska, Ewelina Lewandowska, Andrzej Łozicki, 

Sławomir Michalak, Adam Potaczek, Edyta Stefaniak-Mansour, Arkadiusz Świątkowski, 

Małgorzata Wdowczyk, Maciej Włoch, Dariusz Wochna.  

PRZECIW: brak głosów. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: brak głosów. 

 

 

5. SPRAWOZDANIE STAROSTY Z WYKONANIA UCHWAŁ RADY POWIATU 

PODJĘTYCH NA IV SEJI RADY POWIATU W DNIU 10 MAJA 2019 ROKU 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski rozpoczął procedowanie 

punktu 5 - sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu podjętych na II sesji 

Rady Powiatu w dniu 10 maja 2019 roku i o omówienie projektu uchwały poprosiła Panią 

Starostę. 

  

Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Zwierzchowska w imieniu Zarządu Powiatu 

przedstawiła sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Powiatu Aleksandrowskiego podjętych 

na IV sesji i wniosła o podjęcie przedmiotowej uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Andrzej Łozicki poinformował, że Komisja 

Rewizyjna na swoim posiedzeniu w dniu 27 czerwca 2019 roku dokonała oceny wykonania 

przez Zarząd Powiatu uchwał Rady podjętych na IV i pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały Rady Powiatu w przedmiotowej sprawie. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski zarządził dyskusję.  

W związku z brakiem chętnych do dyskusji zamknął dyskusję i przystąpił do procedury 

glosowania nad projektem uchwały. 

 

Przebieg głosowania:  

ZA: Mariola Banaszkiewicz, Jerzy Draheim, Renata Golec, Arkadiusz Gralak, Konstanty 

Grzegórski, Magdalena Kiciak-Kucharska, Ewelina Lewandowska, Andrzej Łozicki, 

Sławomir Michalak, Adam Potaczek, Edyta Stefaniak-Mansour, Arkadiusz Świątkowski, 

Małgorzata Wdowczyk, Maciej Włoch, Dariusz Wochna.  

PRZECIW: brak głosów. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: brak głosów. 

  

Rada podjęła uchwałę, która stanowi załącznik do protokołu sesji  

(Uchwała Nr V/71/2019).    

 

 

6. SPRAWOZDANIE STAROSTY Z DZIAŁALNOŚCI ZARZĄDU POWIATU ZA 

OKRES MIĘDZY IV A V SESJĄ RADY POWIATU. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski rozpoczął procedowanie 

punktu 6 - sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu za okres między IV sesją  

a V sesją Rady Powiatu. 

 

Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Zwierzchowska poinformowała, że do wyłącznej 

właściwości Rady Powiatu należy rozpatrywanie sprawozdań z działalności Zarządu Powiatu 

jako organu wykonawczego. W związku z powyższym przedłożyła sprawozdanie  
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z działalności Zarządu Powiatu za okres między IV a V sesją Rady Powiatu. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Andrzej Łozicki poinformował, że Komisja 

Rewizyjna dokonała kontroli działalności Zarządu Powiatu za okres między IV a V sesją 

Rady Powiatu. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały.  
 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski zarządził dyskusję.  

 

Radny Pan Dariusz Wochna zadał pytanie dotyczące punktu 19, w którym jest mowa  

o przeprowadzonych przetargach ustnych na sprzedaż działek. Pan radny zapytał jakie były 

wyniki tych przetargów i jeśli zbyto jakieś działki to jakie kwoty uzyskano ze sprzedaży.  

Następne pytanie dotyczyło punktu 47 dotyczące działalności Zarządu Dróg Powiatowych. 

Pan radny przypomniał, że składał interpelację dotyczącą właśnie Zarządu Dróg 

Powiatowych, na którą otrzymał odpowiedź, że została zlecona kontrola w tej jednostce. Jeśli 

ta kontrola się już zakończyła to radny chciałby się dowiedzieć o jej wynikach.  

Następne pytanie dotyczyło punktu 70 to jest statutu Powiatu Aleksandrowskiego. Zarząd na 

swoim posiedzeniu zwraca się z pismem do Przewodniczącego Rady Powiatu dotyczącym 

skreślenia funkcji sekretarzy poszczególnych komisji, gdyż nie jest to ustalenie statutowe 

rady powiatu. Pan radny stwierdził, że jest to sugestia przedwczesna gdyż statut nie został 

jeszcze przyjęty.  

 

Radny Pan Arkadiusz Gralak zadał pytanie dotyczące punktu 1 poprosił o przybliżenie 

treści wniosków i opinii Komisji. W odniesieniu do punktu 14 Pan radny zapytał jakie są losy 

konkursu na stanowisko dyrektora Samodzielnego Publicznego Zakładu Leczniczo—

Opiekuńczego w Raciążku. Radny poprosił o wyjaśnienie punktów 20 i 43, które są 

skorelowane ze sobą ponieważ dotyczą wniosku Prezesa Powiatowego Szpitala o zakup 

urządzeń. Pan radny poprosił o rozszerzenie punktu 38 dotyczące pisma Związku 

Nauczycielstwa Polskiego dotyczące wdrożenia podwyżki płac dla nauczycieli.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski zarządził 5 minut przerwy. 

 

Przerwa w obradach od godziny 1025 do godziny 1033. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski wznowił obrady.  

 

Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Zwierzchowska udzieliła odpowiedzi na zapytania 

radnych. Odpowiadając na pytania radnego Gralaka odczytała wnioski Komisji. Na pytanie 

związane z wyborem Dyrektora SPZL-O w Raciążku Pani Starosta poinformowała, że 

ogłoszono konkurs na to stanowisko. Termin składania dokumentów to 12 lipca 2019 roku.  

W odpowiedzi na zapytanie dotyczące przetargu na działki przy ulicy Krasińskiego Pani 

Starosta poinformowała, że 14 i 15 maja odbył się przetarg, w którym nie było chętnych na 

zakup działek. W odpowiedzi na punkt 38 dotyczący pisma Związku Nauczycielstwa 

Polskiego Pani Starosta poinformowała, że wynagrodzenie nauczycieli w powiecie znacznie 

przewyższa średnie wynagrodzenie. W 2018 roku przeznaczono na oświatę około 3 000 000 

zł. Podwyższenie płac nauczyciel o kolejne 9,6% skutkowałoby dodatkowymi kosztami dla 

powiatu. Ponadto przewidziane są zmiany po pierwszym września w kwestii ustawowych 

podwyżek dla nauczycieli tak więc należy czekać na rozwój sytuacji. W odpowiedzi na 

pytanie dotyczące zakupu urządzeń dla Powiatowego Szpitala Pani Starosta poinformowała, 

że najpierw przewidziano dofinansowanie dla szpitala dotacją w wysokości 182 000 zł, 

faktycznie w budżecie zabezpieczono 180.000 zł i postanowiliśmy nie zmieniać budżetu tylko 
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dostosować dotację do kwoty przewidzianej w budżecie.  

 

Radny Pan Arkadiusz Gralak zapytał jak zostały oszacowane koszty podwyżek dla 

nauczycieli. Mowa jest o 9,6% ale nie mamy kwoty. 

 

Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Zwierzchowska odpowiadając na pytanie dotyczące 

wyników kontroli w Zarządzie Dróg Powiatowych poinformowała, że Zarząd zdecydował się 

przeprowadzić kontrolę w tej jednostce po piśmie jakie zostało wystosowane przez byłą Panią 

Dyrektor do Zarządu Powiatu jak i do niektórych komisji Rady. Kontrola już została 

zakończona, wyniki są znane ale najpierw, na najbliższym poniedziałkowym posiedzeniu,  

z wynikami tej kontroli zapozna się Zarząd. Po zarządzie z wynikami tej kontroli zostaną 

zapoznane komisja Rewizyjna i Komisja Mienia Powiatu i Infrastruktury Technicznej Rady 

Powiatu, które również były pismem zawiadomione o nieprawidłowościach. Również 

Państwa radnych poinformuję o wynikach tej kontroli.  

 

 Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski zarządził 5 minut przerwy. 

 

Przerwa w obradach od godziny 1042 do godziny 1050. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski wznowił obrady.  

 

Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Zwierzchowska poinformowała, że w roku 2018 

wynagrodzenie dla nauczycieli w szkołach Powiatu Aleksandrowskiego wynosiło 9 200 000 

zł. To jest kwota brutto z dodatkami. 9,6% od tej kwoty to około 880 000 zł.  

 

Sekretarz Powiatu Aleksandrowskiego Pan Piotr Marciniak poinformował, że projekt 

statutu powiatu był procedowany od marca, w dniu 3 czerwca Zarząd Powiatu uchwała 

wywołał konsultacje społeczne w sprawie projektu statutu. Nikt z mieszkańców nie zgłosił się 

do konsultacji. Zarząd ponownie pochylił się nad projektem uchwały ponieważ po 

konsultacjach z nadzorem wojewody okazało się, że zapis dotyczący funkcji sekretarza 

komisji nie może funkcjonować ponieważ nie ma oparcia w systemie prawnym.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski w związku z brakiem 

chętnych do dalszej dyskusji zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt 

przedmiotowej uchwały. 

 

Przebieg głosowania:  

ZA: Konstanty Grzegórski, Ewelina Lewandowska, Andrzej Łozicki, Sławomir Michalak, 

Adam  Potaczek, Edyta Stefaniak Mansour, Arkadiusz Świątkowski, Małgorzata Wdowczyk, 

Maciej Włoch,  

PRZECIW: brak głosów. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: Mariola Banaszkiewicz, Jerzy Draheim, Renata Golec, Arkadiusz 

Gralak, Magdalena Kiciak-Kucharska, Dariusz Wochna. 

  

Rada podjęła uchwałę, która stanowi załącznik do protokołu sesji (Uchwała Nr V/72/2019).    
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7. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE USTALENIA PLANU SIECI 

PUBLICZNYCH SZKÓŁ PONADPODSTAWOWYCH I SPECJALNYCH 

MAJĄCYCH SIEDZIBĘ NA OBSZARZE POWIATU ALEKSANDROWSKIEGO, 

OD DNIA 1 WRZEŚNIA 2019 ROKU 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski rozpoczął procedowanie 

punktu 7 – podjęcie uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół 

ponadpodstawowych i specjalnych mających siedzibę na obszarze powiatu 

aleksandrowskiego, od dnia 1 września 2019 roku. 

 

Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Zwierzchowska poinformowała, że konieczność 

ustalenia planu sieci publicznych szkół ponadpodstawowych i specjalnych obowiązująca  

od 1 września 2019 roku jest konsekwencją przepisów art. 217 ustawy przepisy 

wprowadzające ustawę Prawo oświatowe zgodnie, z którymi samorządy dokonując 

przekształceń szkół oraz likwidacji zasadniczych szkół zawodowych, ustaliły sieć szkół na 

czas określony, to jest od 1 września 2017 roku do 31 sierpnia 2019 roku. W dniu 31 marca 

2017 roku Rada Powiatu Aleksandrowskiego podęła uchwałę w sprawie dostosowania sieci 

szkół ponadgimnazjalnych i specjalnych do nowego ustroju szkolnego wprowadzonego 

ustawą Prawo oświatowe oraz ustalenia sieci szkół ponadpodstawowych i specjalnych. 

Uchwały podjęte przez samorządy w 2017 roku w zakresie dotyczącym ustalenia planu sieci 

publicznych szkół tracą moc 31 sierpnia 2019 roku co zostało potwierdzone zapisami  

w ustawy o zmianie ustawy Prawo oświatowe i ustawy o systemie oświaty oraz innych ustaw. 

W konsekwencji wyżej wymienionych przepisów samorządy prowadzące zadania powiatowe 

zobowiązane są do ustalenia planu sieci szkół publicznych na podstawie ustawy Prawo 

oświatowe, które będą obowiązywały od 1 września 2019 roku. Rada Powiatu podejmując 

uchwałę, dąży do tego aby umożliwić dzieciom i młodzieży mieszkającym na obszarze 

powiatu lub przebywającym w podmiotach i jednostkach, o których mowa w art. 4 pkt 2 lit. b 

ustawy Prawo oświatowe, realizację odpowiednio obowiązku szkolnego lub obowiązku 

nauki. W nowo utworzonych czteroletnich liceach ogólnokształcących utworzonych zgodnie 

 z art. 129 ust. 3 pkt 5 i 7 ustawy, można prowadzić klasy dotychczasowego trzyletniego 

liceum ogólnokształcącego dla absolwentów dotychczasowego gimnazjum, aż do czasu 

likwidacji tych klas zgodnie z art. 147 tejże ustawy. W nowo utworzonych pięcioletnich 

technikach utworzonych zgodnie z przepisami ustawy można prowadzić klasy 

dotychczasowego czteroletniego technikum dla absolwentów dotychczasowego gimnazjum, 

aż do likwidacji tych klas. Ustalenie sieci publicznych szkół ponadpodstawowych  

i specjalnych następuje po uzyskaniu pozytywnej opinii kuratora oświaty. Projekt 

przedmiotowej uchwały uzyskał pozytywną opinię Kujawsko-Pomorskiego Kuratora 

Oświaty.  

 

Godzina 1100 – salę obrad opuścił radny Pan Maciej Włoch.  

 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Polityki Społecznej Pani Małgorzata Wdowczyk 

poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt omawianej uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski w związku z brakiem 

chętnych do dalszej dyskusji zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt 

przedmiotowej uchwały. 

Przebieg głosowania:  

ZA: Mariola Banaszkiewicz, Jerzy Draheim, Renata Golec, Arkadiusz Gralak, Konstanty 

Grzegórski, Magdalena Kiciak-Kucharska, Ewelina Lewandowska, Andrzej Łozicki, 

Sławomir Michalak, Adam Potaczek, Edyta Stefaniak-Mansour, Arkadiusz Świątkowski, 
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Małgorzata Wdowczyk, Dariusz Wochna.  

PRZECIW: brak głosów. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: brak głosów. 

  

Rada podjęła uchwałę, która stanowi załącznik do protokołu sesji (Uchwała Nr V/73/2019).   

 

 

8. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE UCHWALENIA REGULAMINU 

WYNAGRADZANIA NAUCZYCIELI ZATRUDNIONYCH W SZKOŁACH  

I PLACÓWKACH, DLA KTÓRYCH ORGANEM PROWADZĄCYM JEST 

POWIAT ALEKSANDROWSKI 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski rozpoczął procedowanie 

punktu 8 – podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach i placówkach, dla których organem prowadzącym jest Powiat 

Aleksandrowski. 

 

Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Zwierzchowska poinformowała, że zgodnie z art. 30 

ust. 6 ustawy z dnia 26 stycznia 1982 roku Karta Nauczyciela organ prowadzący szkołę 

będący jednostką samorządu terytorialnego, uwzględniając przewidywaną strukturę 

zatrudnienia, określa dla nauczycieli poszczególnych stopni awansu zawodowego, w drodze 

regulaminu, wysokość stawek dodatków za wysługę lat, dodatków motywacyjnych, dodatków 

funkcyjnych oraz dodatków za trudne i uciążliwe warunki pracy oraz szczegółowe warunki 

przyznawania tych dodatków, a także szczegółowe warunki obliczania i wypłacania 

wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw, wysokość  

i warunki wypłacania składowników wynagradzania, w taki sposób, aby średnie 

wynagrodzenia nauczycieli, odpowiadały na obszarze działania danej jednostki samorządu 

terytorialnego co najmniej średnim wynagrodzeniom nauczycieli. Niniejszy regulamin 

podlega uzgodnieniom że związkami zawodowymi zrzeszającymi nauczycieli. Niniejszy 

projekt regulaminu został uzgodniony że związkami zawodowymi na spotkaniu w dniu  

7 czerwca 2019 roku 

 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Polityki Społecznej Pani Małgorzata Wdowczyk 

poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt omawianej uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski w związku z brakiem 

chętnych do dyskusji zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt przedmiotowej 

uchwały. 

Przebieg głosowania:  

ZA: Mariola Banaszkiewicz, Jerzy Draheim, Renata Golec, Arkadiusz Gralak, Konstanty 

Grzegórski, Magdalena Kiciak-Kucharska, Ewelina Lewandowska, Andrzej Łozicki, 

Sławomir Michalak, Adam Potaczek, Edyta Stefaniak-Mansour, Arkadiusz Świątkowski, 

Małgorzata Wdowczyk, Dariusz Wochna.  

PRZECIW: brak głosów. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: brak głosów. 

  

Rada podjęła uchwałę, która stanowi załącznik do protokołu sesji (Uchwała Nr V/74/2019).    
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9. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE PODWYŻSZENIA WYSOKOŚCI 

WYNAGRODZEŃ DLA RODZIN ZASTĘPCZYCH ZAWODOWYCH ORAZ 

PROWADZĄCYCH RODZINNE DOMY DZIECKA 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski rozpoczął procedowanie 

punktu 9 podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia wysokości wynagrodzeń dla rodzin 

zastępczych zawodowych oraz prowadzących rodzinne domy dziecka. 

 

Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Zwierzchowska poinformowała, że przedmiotem 

regulacji uchwały jest podwyższenie wysokości wynagrodzeń dla rodzin zawodowych  

i prowadzących rodzinne domy dziecka. Zgodnie z art. 91 ustawy o wspieraniu rodziny  

i systemie pieczy zastępczej rada powiatu w drodze uchwały może podnieść wynagrodzenie 

dla rodzin zastępczych i prowadzących rodzinne domy dziecka, które zgodnie z art., 85 w/w 

ustawy jest niższe niż 2 000 zł. Z dniem 1 kwietnia 2019 roku wynagrodzenia te wzrosły  

o 2,3% i obecnie rodziny zastępcze i rodzinne domy dziecka otrzymują wynagrodzenie  

z tytułu umowy zlecenia wraz że składkami na ubezpieczenie społeczne i fundusz pracy  

w wysokości rodziny zastępcze zawodowe – 2 046 zł, rodziny zastępcze zawodowe 

specjalistyczne – 2 456 zł, rodzina zastępcza zawodowa pełniąca funkcję pogotowia 

rodzinnego – 2 660 zł, rodzinne domy dziecka – 2 456 zł. Waloryzacja wynagrodzeń rodzin 

zastępczych i rodzinnych domów dziecka nie osiągnęła poziomu najniższego wynagrodzenia, 

które od stycznia 2019 roku wynosi 2 250 zł miesięcznie. W związku z powyższym wnoszę 

do Wysokiej Rady o podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia wysokości wynagrodzeń dla 

rodzin zastępczych i prowadzących rodzinne domy dziecka  

 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Polityki Społecznej Pani Małgorzata Wdowczyk 

poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt omawianej uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski w związku z brakiem 

chętnych do dyskusji zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt przedmiotowej 

uchwały. 

Przebieg głosowania:  

ZA: Mariola Banaszkiewicz, Jerzy Draheim, Renata Golec, Arkadiusz Gralak, Konstanty 

Grzegórski, Magdalena Kiciak-Kucharska, Ewelina Lewandowska, Andrzej Łozicki, 

Sławomir Michalak, Adam Potaczek, Edyta Stefaniak-Mansour, Arkadiusz Świątkowski, 

Małgorzata Wdowczyk, Dariusz Wochna.  

PRZECIW: brak głosów. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: brak głosów. 

 

Rada podjęła uchwałę, która stanowi załącznik do protokołu sesji (Uchwała Nr V/75/2019).    

 

 

10. PODJĘCIE UCHWAŁY ZMIENIAJĄCEJ UCHWAŁĘ W SPRAWIE 

WYRAŻENIA ZGODY NA ZAMIANĘ CZĘŚCI DZIAŁKI 90/7 MAPA 28 

ALEKSANDRÓW KUJAWSKI Z JEDNOCZESNYM NABYCIEM CZĘŚCI 

DZIAŁKI 90/5 MAPA 28 ALEKSANDRÓW KUJAWSKI Z DOPŁATĄ 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski rozpoczął procedowanie 

punktu 10 - podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zamianę 

części działki 90/7 mapa 28 Aleksandrów Kujawski z jednoczesnym nabyciem części działki 

90/5 mapa 28 Aleksandrów Kujawski z dopłatą. 

 

Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Zwierzchowska poinformowała, że w dniu 10 maja 
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2019 roku Rada Powiatu Aleksandrowskiego podjęła uchwałę Nr IV/69/2019 o wyrażeniu 

zgody na zamianę części działki 90/7 mapa 28 Aleksandrów Kujawski z jednoczesnym 

nabyciem części działki 90/5 mapa 328 Aleksandrow Kujawski z dopłatą. W treści uchwały 

określono imię i nazwisko podmiotu oraz podano kwotę zamiany. Rada Powiatu nie może 

określić podmiotu zamiany oraz innych danych dotyczących min. celu, kwot i dopłat.  

W związku z powyższym należy w uchwałę Nr IV/69/2019 dokonać zmiany w § 1 poprzez 

usunięcie imienia, nazwiska i celu zamiany oraz usunąć § 2 dotyczący wysokości dopłaty.  

 

Przewodniczący Komisji Mienia Powiatu i Infrastruktury Technicznej Pan Sławomir 

Michalak poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej 

uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski w związku z brakiem 

chętnych do dyskusji zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt przedmiotowej 

uchwały. 

Przebieg głosowania:  

ZA: Agata Ceglewska, Jerzy Draheim, Renata Golec, Arkadiusz Gralak, Konstanty 

Grzegórski, Ewelina Lewandowska, Andrzej Łozicki, Lotfi Mansour, Sławomir Michalak, 

Adam  Potaczek, Edyta Stefaniak Mansour, Arkadiusz Świątkowski, Małgorzata Wdowczyk, 

Maciej Włoch, Dariusz Wochna.  

PRZECIW: brak głosów. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: brak głosów. 

  

Rada podjęła uchwałę, która stanowi załącznik do protokołu sesji (Uchwała Nr V/76/2019).    

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski zarządził 10 minut przerwy. 

 

Przerwa w obradach od godziny 1110 do godziny 1120.  

 

 

11. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE OCENY DZIAŁALNOŚCI WARSZTATU 

TERAPII ZAJĘCIOWEJ „KARCZEMKA” W OTŁOCZYNIE ZA 2018 ROK 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski wznowił obrady po przerwie  

i rozpoczął procedowanie punktu 11 – podjęcie uchwały w sprawie oceny działalności 

Warsztatu Terapii Zajęciowej „Karczemka” w Otłoczynie za 2018 rok. 

 

Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Zwierzchowska poinformowała, że zgodnie z § 21 

rozporządzenia Ministra Gospodarki, Pracy i Polityki Społecznej z dnia 25 marca 2004 roku 

w sprawie warsztatów terapii zajęciowej jednostka prowadząca warsztat składa powiatowi 

roczne sprawozdanie z działalności rehabilitacyjnej i wykorzystania środków finansowych 

warsztatu. Sprawozdanie Warsztatu Terapii Zajęciowej „Karczemka” w Otłoczynie zawiera 

dokumentację zgodną z § 21 ust. 2 w/w rozporządzenia. Warsztat w ramach swojej 

działalności w 2018 roku pozyskał że sprzedaży wyrobów wykonanych przez uczestników 

dochód w wysokości 383 zł. Środki finansowe zostały przekazane na wydatki związane  

z integracją społeczną uczestników poprzez ich udział w różnorodnych imprezach 

kulturalnych, sportowych i rekreacyjnych. Warsztat współpracował z różnymi lokalnymi 

firmami i samorządem wykonując dla nich nieodpłatnie, między innymi, kartki 

okolicznościowe, herby, zaproszenia oraz wyroby ceramiczne. Ponadto Warsztat otrzymuje 

darowizny i wpłaty od osób fizycznych, które przeznacza na swoją bieżącą działalność.  

W ramach rehabilitacji zawodowej realizowanej przez Warsztat należy podkreślić następujące 
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osiągnięcia: 3 uczestników z pracowni aktywizacji zawodowej oraz 2 uczestników z pracowni 

rekreacyjno-komputerowej brało udział w praktykach zawodowych w firmie „Ekociech”  

w Ciechocinku. WTZ „Karczemka” w Otłoczynie w 2018 roku zapewnił osobom 

niepełnosprawnym, niezdolnym do pracy, możliwość rehabilitacji społecznej i zawodowej  

w zakresie pozyskiwania lub przywrócenia umiejętności niezbędnych do podjęcia pracy. 

 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Polityki Społecznej Pani Małgorzata Wdowczyk 

poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt omawianej uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski zarządził dyskusję. 

 

Radny Pan Arkadiusz Gralak poinformował, że od wielu lat ma przyjemność 

współpracować z Warsztatem Terapii Zajęciowej „Karczemka” w Otłoczynie i chciałby 

wyrazić najwyższe uznanie dla Pani Kierownik za wszechstronność działalności warsztatu. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski w związku z brakiem 

chętnych do dalszej dyskusji zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt 

przedmiotowej uchwały. 

Przebieg głosowania:  

ZA: Mariola Banaszkiewicz, Jerzy Draheim, Renata Golec, Arkadiusz Gralak, Konstanty 

Grzegórski, Magdalena Kiciak-Kucharska, Ewelina Lewandowska, Andrzej Łozicki, 

Sławomir Michalak, Adam Potaczek, Edyta Stefaniak-Mansour, Arkadiusz Świątkowski, 

Małgorzata Wdowczyk, Dariusz Wochna.  

PRZECIW: brak głosów. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: brak głosów. 

 

Rada podjęła uchwałę, która stanowi załącznik do protokołu sesji (Uchwała Nr V/77/2019).    

 

 

12. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE OCENY DZIAŁALNOŚCI WARSZTATU 

TERAPII ZAJĘCIOWEJ IM. EDWARDA STACHURY W ALEKSANDROWIE 

KUJAWSKIM ZA 2018 ROK 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski rozpoczął procedowanie 

punktu 12 – podjęcie uchwały w sprawie oceny działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej  

im. Edwarda Stachury w Aleksandrowie Kujawskim za 2018 rok. 

 

Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Zwierzchowska poinformowała, że zgodnie z § 21 

rozporządzenia Ministra Gospodarki, Pracy i Polityki Społecznej z dnia 25 marca 2004 roku 

w sprawie warsztatów terapii zajęciowej jednostka prowadząca warsztat składa powiatowi 

roczne sprawozdanie z działalności rehabilitacyjnej i wykorzystania środków finansowych 

warsztatu. Sprawozdanie Warsztatu Terapii Zajęciowej im. Edwarda Stachury  

w Aleksandrowie Kujawskim zawiera dokumentację zgodną z § 21 ust. 2 w/w 

rozporządzenia. Warsztat w ramach swojej działalności w 2018 roku pozyskał ze sprzedaży 

wyrobów wykonanych przez uczestników dochód że sprzedaży produktów i usług  

w wysokości 13 943,75 zł. Środki finansowe zostały przekazane na wydatki związane  

z integracją społeczną uczestników poprzez ich udział w różnorodnych imprezach 

kulturalnych, sportowych i rekreacyjnych. W ramach rehabilitacji zawodowej realizowanej 

przez Warsztat należy podkreślić następujące osiągnięcia: jedna uczestniczka kontynuowała 

studia pedagogiczne na UMK w Toruniu oraz realizowała staż w Zespole Szkół  

w Aleksandrowie Kujawskim na stanowisku archiwista i pomoc biurowa, jednej uczestnik 
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podjął staż w WTZ im. Edwarda Stachury w Aleksandrowie Kujawskim na stanowisku 

technik prac biurowych. WTZ w 2018 roku zapewnił osobom niepełnosprawnym, 

niezdolnym do pracy, możliwość rehabilitacji społecznej i zawodowej w zakresie 

pozyskiwania lub przywrócenia umiejętności niezbędnych do podjęcia pracy. 

 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Polityki Społecznej Pani Małgorzata Wdowczyk 

poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt omawianej uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski zarządził dyskusję. 

 

Radny Pan Arkadiusz Gralak poinformował, że chciałby wyrazić najwyższe uznanie dla 

działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej im. Edwarda Stachury w Aleksandrowie 

Kujawskim. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski w związku z brakiem 

chętnych do dalszej dyskusji zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt 

przedmiotowej uchwały. 

Przebieg głosowania:  

ZA: Mariola Banaszkiewicz, Jerzy Draheim, Renata Golec, Arkadiusz Gralak, Konstanty 

Grzegórski, Magdalena Kiciak-Kucharska, Ewelina Lewandowska, Andrzej Łozicki, 

Sławomir Michalak, Adam Potaczek, Edyta Stefaniak-Mansour, Arkadiusz Świątkowski, 

Małgorzata Wdowczyk, Dariusz Wochna.  

PRZECIW: brak głosów. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: brak głosów. 

  

Rada podjęła uchwałę, która stanowi załącznik do protokołu sesji (Uchwała Nr V/78/2019).    

 

 

13. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE POZOSTAWIENIA BEZ ROZPOZNANIA 

ANONIMOWEJ SKARGI NA DZIAŁALNOŚĆ DYREKTORA SZKOŁY 

PODSTAWOWEJ SPECJALNEJ NR 4 IM. JANA PAWŁA II  

W ALEKSANDROWIE KUJAWSKIM 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski rozpoczął procedowanie 

punktu 13 – podjęcie uchwały w sprawie pozostawienia bez rozpoznania anonimowej skargi 

na działalność Dyrektora Szkoły Podstawowej Specjalnej Nr 4 im. Jana Pawła II  

w Aleksandrowie Kujawskim. Przewodniczący poinformował, że w dniu 27 maja 2019 roku 

do Starosty Aleksandrowskiego wpłynęło pismo Kuratorium Oświaty w Bydgoszczy 

Delegatura we Włocławku przekazujące anonimową skargę na działalność Dyrektora Szkoły 

Podstawowej Specjalnej Nr 4 w Aleksandrowie Kujawskim. Pismem z dnia 29 maja br. 

Starosta Aleksandrowski przekazał skargę, zgodnie z właściwością Przewodniczącemu Rady 

Powiatu. Przewodniczący Rady Powiatu przekazał skargę, celem jej rozpatrzenia do Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji. W skardze podpisanej „nauczyciele” zarzuca się  Dyrektorowi 

Szkoły Podstawowej Specjalnej Nr 4 w Aleksandrowie Kujawskim nieprawidłowości 

związane z naliczaniem i wypłacaniem nauczycielom pracującym w Szkole dodatków za 

trudne lub uciążliwe warunki pracy. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Powiatu 

wydała opinię i przygotowała projekt uchwały Rady Powiatu. W związku z powyższym 

przedkładam projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia anonimowej skargi na działalność 

Dyrektora Szkoły Podstawowej Specjalnej Nr 4 w Aleksandrowie Kujawskim.  
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Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Pani Edyta Stefaniak-Mansour 

przedstawiła opinię Komisji do przedmiotowej uchwały. Poinformowała, że do Starosty 

Aleksandrowskiego została przekazana, zgodnie z właściwością przez Kuratorium Oświaty 

 w Bydgoszczy Delegaturę we Włocławku, anonimowa skarga na działalność Dyrektora 

Szkoły Podstawowej Specjalnej Nr 4 im. Jana Pawła II w Aleksandrowie Kujawskim. 

Starosta Aleksandrowski przekazała skargę Radzie Powiatu Aleksandrowskiego celem 

rozpatrzenia. Przewodniczący Rady Powiatu Aleksandrowskiego pismem z dnia 31 maja 

2019 roku przekazał skargę do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji celem wyjaśnienia spraw 

podnoszonych w skardze. Skarga dotyczyła nieprawidłowości wynikających z braku 

naliczania i wypłacania nauczycielom pracującym w Szkole Podstawowej Specjalnej Nr 4 im. 

Jana Pawła II w Aleksandrowie Kujawskim dodatków za trudne lub uciążliwe warunki pracy. 

Skarga sygnowana była przez „nauczycieli”, nie zawierała jednak wskazania osób z imienia 

oraz nazwiska ani też nie była opatrzona podpisami. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji 

mając na uwadze wagę podnoszonych w skardze zarzutów postanowiła przeprowadzić 

postępowanie wyjaśniające. W związku z powyższym na posiedzeniu w dniu 13 czerwca 

2019 roku, zapoznała się z pisemnymi oraz ustnymi wyjaśnieniami złożonymi przez 

Dyrektora Szkoły Podstawowej Specjalnej Nr 4 im. Jana Pawła II  dotyczącymi 

przedmiotowej sprawy. Zapoznała się także z opinią Radcy Prawnego Starostwa 

Powiatowego w Aleksandrowie Kujawskim. Komisja po ustaleniu stanu faktycznego  

i prawnego uznała zasadność roszczeń nauczycieli. Komisja ustaliła, w oparciu o przepisy 

ustawy - Karta Nauczyciela i przepisy rozporządzenia Ministra Edukacji Narodowej i Sportu 

z 31 stycznia 2005 roku w sprawie wysokości minimalnych stawek wynagrodzenia 

zasadniczego nauczycieli, ogólnych warunków przyznawania dodatków do wynagrodzenia 

zasadniczego oraz wynagradzania za pracę w dniu wolnym od pracy oraz uchwały  

Nr XXI/329/2009 Rady Powiatu w Aleksandrowie Kujawskim z dnia 28 grudnia 2009 roku  

w sprawie uchwalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach  

i placówkach prowadzonych przez Powiat Aleksandrowski zmienionej uchwała  

Nr VII/100/2011 Rady Powiatu w Aleksandrowie Kujawskim z dnia 27 czerwca 2011 roku,  

iż nie ulega najmniejszej wątpliwości, że prawo nauczyciela do dodatku do wynagrodzenia 

dotyczy zarówno sytuacji gdy pracuje on w warunkach trudnych jak i warunkach 

uciążliwych. W oparciu o powyższe uregulowania prawne Komisja uznała, że nie można 

przyjąć, iż praca w warunkach trudnych automatycznie wyklucza pracę w warunkach 

uciążliwych. W związku z faktem, iż skarga jest anonimowa, na podstawie § 8 ust. 1 

rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 8 stycznia 2002 roku w sprawie organizacji 

przyjmowania i rozpatrywania skarg i wniosków, Komisja wnioskuje o pozostawienie skargi 

bez rozpoznania. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji, w celu zapobieżenia w przyszłości 

podobnym zdarzeniom, wnioskuje do Starosty Aleksandrowskiego o przygotowanie nowego 

regulaminu wynagradzania nauczycieli z odkładanym wskazaniem jakie dodatki przysługują 

nauczycielom za warunki pracy. Przebieg głosowania: ZA – 4 osoby, PRZECIW – nie było, 

WSTRZYMAŁA SIĘ – nie było.   

 

Przewodniczący Rady Pan Arkadiusz Świątkowski ogłosił 5 minut przerwy. 

 

Przerwa w obradach od godziny 1133 do godziny 1137.  

 

Przewodniczący Rady Pan Arkadiusz Świątkowski wznowił obrady i zarządził dyskusję. 

W związku z brakiem chętnych do dyskusji zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie 

projekt przedmiotowej uchwały. 
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Przebieg głosowania:  

ZA: Mariola Banaszkiewicz, Jerzy Draheim, Renata Golec, Arkadiusz Gralak, Konstanty 

Grzegórski, Magdalena Kiciak-Kucharska, Ewelina Lewandowska, Andrzej Łozicki, 

Sławomir Michalak, Adam Potaczek, Edyta Stefaniak-Mansour, Arkadiusz Świątkowski, 

Małgorzata Wdowczyk, Dariusz Wochna.  

PRZECIW: brak głosów. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: brak głosów. 

  

Rada podjęła uchwałę, która stanowi załącznik do protokołu sesji (Uchwała Nr V/79/2019).    

 

 

14. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE POZOSTAWIENIA BEZ ROZPOZNANIA 

ANONIMOWEJ SKARGI NA DZIAŁALNOŚĆ DYREKTORA SZKOŁY 

PODSTAWOWEJ SPECJALNEJ NR 4 IM. JANA PAWŁA II  

W ALEKSANDROWIE KUJAWSKIM 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski rozpoczął procedowanie 

punktu 14 – podjęcie uchwały w sprawie pozostawienia bez rozpoznania anonimowej skargi 

na działalność Dyrektora Szkoły Podstawowej Specjalnej Nr 4 im. Jana Pawła II  

w Aleksandrowie Kujawskim. W dniu 3 czerwca 2019 roku do Starosty Aleksandrowskiego 

wpłynęło pismo Kuratorium Oświaty w Bydgoszczy Delegatura we Włocławku przekazujące 

anonimową skargę na działalność Szkoły Podstawowej Specjalnej Nr 4 w Aleksandrowie 

Kujawskim. Pismem z dnia 3 czerwca br. Starosta Aleksandrowski przekazał skargę, zgodnie  

z właściwością Przewodniczącemu Rady Powiatu. Przewodniczący Rady Powiatu przekazał 

skargę, celem jej rozpatrzenia do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Skarga sygnowana 

podpisem „zatroskani nauczyciele” dotyczy postaw i działań Dyrektora Szkoły Podstawowej 

Specjalnej Nr 4 w Aleksandrowie Kujawskim w związku z ogłoszonym konkursem na 

dyrektora tej placówki. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Powiatu wydała opinię   

i przygotowała projekt uchwały Rady Powiatu. W związku z powyższym przedkładam projekt 

uchwały w sprawie rozpatrzenia anonimowej skargi na działalność Dyrektora Szkoły 

Podstawowej Specjalnej Nr 4 w Aleksandrowie Kujawskim.  

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Pani Edyta Stefaniak-Mansour 

przedstawiła opinię Komisji do przedmiotowej uchwały. Poinformowała, że do Starosty 

Aleksandrowskiego została przekazana, zgodnie z właściwością przez Kuratorium Oświaty  

w Bydgoszczy Delegaturę we Włocławku, anonimowa skarga na działalność Dyrektora 

Szkoły Podstawowej Specjalnej Nr 4 im. Jana Pawła II w Aleksandrowie Kujawskim. 

Starosta Aleksandrowski przekazała skargę Radzie Powiatu Aleksandrowskiego celem 

rozpatrzenia. Przewodniczący Rady Powiatu Aleksandrowskiego pismem z dnia 3 czerwca 

2019 roku przekazał skargę do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji celem wyjaśnienia spraw 

podnoszonych w skardze. Skarga dotyczyła informacji na temat działań  Dyrektora Szkoły 

Podstawowej Specjalnej Nr 4 im. Jana Pawła II w Aleksandrowie Kujawskim związanych  

z ogłoszonym konkursem na stanowisko dyrektora tej szkoły. Skarga opatrzona została 

podpisem „zatroskani nauczyciele” nie zawierała jednak wskazania osób z imienia oraz 

nazwiska ani też nie była opatrzona podpisami. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji na 

posiedzeniu w dniu 13 czerwca 2019 roku, zapoznała się z pisemnymi oraz ustnymi 

wyjaśnieniami złożonymi przez Dyrektora Szkoły Podstawowej Specjalnej Nr 4 im. Jana 

Pawła II w Aleksandrowie Kujawskim dotyczącymi przedmiotowej sprawy. Zapoznała się 

również z pismem Grona Pedagogicznego Szkoły Podstawowej Specjalnej Nr 4 z dnia  

6 czerwca 2019 roku, w którym nauczyciele odcinają się od wszelkich nieuzasadnionych 

zarzutów kierowanych pod adresem dyrektora szkoły. W świetle powyższych ustaleń Komisja 
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uznała zarzuty za całkowicie chybione i niezasługujące na uwzględnienie. W związku  

z faktem, iż skarga jest anonimowa, na podstawie § 8 ust. 1 rozporządzenia Rady Ministrów  

z dnia 8 stycznia 2002 roku w sprawie organizacji przyjmowania i rozpatrywania skarg  

i wniosków, Komisja wnioskuje o pozostawienie skargi bez rozpoznania. Przebieg 

głosowania: ZA – 4 osoby, PRZECIW – nie było, WSTRZYMAŁA SIĘ – nie było.   

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski zarządził dyskusję.  

W związku z brakiem chętnych do dyskusji zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie 

projekt przedmiotowej uchwały. 

 

Przebieg głosowania:  

ZA: Mariola Banaszkiewicz, Jerzy Draheim, Renata Golec, Arkadiusz Gralak, Konstanty 

Grzegórski, Magdalena Kiciak-Kucharska, Ewelina Lewandowska, Andrzej Łozicki, 

Sławomir Michalak, Adam Potaczek, Edyta Stefaniak-Mansour, Arkadiusz Świątkowski, 

Małgorzata Wdowczyk, Dariusz Wochna.  

PRZECIW: brak głosów. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: brak głosów. 

  

Rada podjęła uchwałę, która stanowi załącznik do protokołu sesji (Uchwała Nr V/80/2019).    

 

 

15. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE ROZPATRZENIA SKARGI  

NA DZIAŁALNOŚĆ POWIATOWEGO CENTRUM POMOCY RODZINIE  

W ALEKSANDROWIE KUJAWSKIM 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski rozpoczął procedowanie 

punktu 15 – podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Powiatowego 

Centrum Pomocy Rodzinie w Aleksandrowie Kujawskim. Przewodniczący poinformował, że 

w dniu 15 maja 2019 roku do Starosty Aleksandrowskiego wpłynęła skarga złożona przez 

pana D. K. na działalność Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Aleksandrowie 

Kujawskim. Starosta Aleksandrowski przekazała skargę, zgodnie z właściwością, Radzie 

Powiatu Aleksandrowskiego. Przewodniczący Rady Powiatu przekazał skargę, celem jej 

rozpatrzenia do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. W swojej skardze skarżący zarzuca 

odmowę przyznania przez PCPR pomocy w formie dofinansowania do turnusu 

rehabilitacyjnego w 2019 roku oraz brak wskazania organu odwoławczego w piśmie 

informującym o odmowie przyznania dofinansowania. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji 

Rady Powiatu wydała opinię  i przygotowała projekt uchwały Rady Powiatu. W związku  

z powyższym przedkładam projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 

Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Aleksandrowie Kujawskim.  

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Pani Edyta Stefaniak-Mansour 

przedstawiła opinię Komisji do przedmiotowej uchwały. Poinformowała, że Komisja  

rozpoznała skargę złożoną przez pana D. K. na działalność Powiatowego Centrum Pomocy 

Rodzinie w Aleksandrowie Kujawskim. Na swoim posiedzeniu w dniu 29 maja 2019 roku 

zapoznała się ze skargą, w której skarżący zarzucił PCPR w Aleksandrowie Kujawskim 

odmowę przyznania dofinansowania do turnusu rehabilitacyjnego w 2019 roku oraz brak 

wskazania organu do którego możliwe jest wniesienie odwołania w przedmiotowej sprawie. 

Komisja zapoznała się z aktami sprawy w tym z pisemnymi wyjaśnieniami Kierownika 

PCPR, wysłuchała także ojca Skarżącego. Ze zgromadzonych w sprawie materiałów wynika, 

iż Pan D. K. otrzymał dofinansowanie do uczestnictwa w turnusie rehabilitacyjnym w 2018 

roku. Zgodnie z § 34 ust. 2 Zasad udzielania dofinansowania osobom niepełnosprawnym ze 
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środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych zadań z zakresu 

rehabilitacji zawodowej i społecznej w 2019 roku przyjętych uchwałą Nr 43/2019 Zarządu 

Powiatu Aleksandrowskiego z dnia 1 kwietnia 2019 roku, dofinansowanie uczestnictwa  

w turnusie rehabilitacyjnym przysługuje dorosłej osobie niepełnosprawnej raz na dwa lata 

licząc od początku roku następującego po roku, w którym udzielono dofinansowania.  

W związku z powyższym oraz z uwagi na znaczny niedobór środków finansowych z PFRON 

pan D. K. w 2019 roku otrzymał odmowę dofinansowania do turnusu rehabilitacyjnego.  

W zakresie zarzutu dotyczącego braku wskazania organu odwoławczego w piśmie 

informującym o nieprzyznaniu dofinansowania, Komisja ustaliła iż rozporządzenie Ministra 

Pracy i Polityki Społecznej z dnia 15 listopada 2007 roku w sprawie turnusów 

rehabilitacyjnych, na podstawie którego PCPR wysyła pisemną informację o odmowie 

przyznania dofinansowania, nie wskazuje organu odwoławczego w przedmiotowym zakresie. 

Analizując powyższe Komisja Skarg, Wniosków i Petycji uznała, że skarga nie jest zasadna  

i nie zasługuje na uwzględnienie. Przebieg głosowania: ZA – 4 osób, PRZECIW – nie było, 

WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ – nie było. 2  osoby nieobecne na posiedzeniu. 

 

Godzina 1148 – salę obrad opuściła radna Pani Renata Golec. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski zarządził dyskusję.  

W związku z brakiem chętnych do dalszej dyskusji zamknął dyskusję i poddał pod 

głosowanie projekt przedmiotowej uchwały. 

Przebieg głosowania:  

ZA: Mariola Banaszkiewicz, Jerzy Draheim, Arkadiusz Gralak, Konstanty Grzegórski, 

Magdalena Kiciak-Kucharska, Ewelina Lewandowska, Andrzej Łozicki, Sławomir Michalak, 

Adam Potaczek, Edyta Stefaniak-Mansour, Arkadiusz Świątkowski, Małgorzata Wdowczyk, 

Dariusz Wochna.  

PRZECIW: brak głosów. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: brak głosów. 

 

Rada podjęła uchwałę, która stanowi załącznik do protokołu sesji (Uchwała Nr V/81/2019).    

 

 

16. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE ROZPATRZENIA SKARGI  

NA DZIAŁALNOŚĆ POWIATOWEGO CENTRUM POMOCY RODZINIE  

W ALEKSANDROWIE KUJAWSKIM 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski rozpoczął procedowanie 

punktu 16 – podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Powiatowego 

Centrum Pomocy Rodzinie w Aleksandrowie Kujawskim. Przewodniczący poinformował, iż 

W dniu 5 czerwca 2019 roku do Rady Powiatu Aleksandrowskiego wpłynęła skarga złożona 

przez panią E. H. na działalność Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie  

w Aleksandrowie Kujawskim. Przewodniczący Rady Powiatu przekazał skargę, celem jej 

rozpatrzenia do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. W swojej skardze skarżąca zarzuca 

odmowę przyznania przez PCPR pomocy w formie dofinansowania do turnusu 

rehabilitacyjnego w 2019 roku. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Powiatu wydała 

opinię i przygotowała projekt uchwały Rady Powiatu. W związku z powyższym przedkładam 

projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Powiatowego Centrum Pomocy 

Rodzinie w Aleksandrowie Kujawskim.  

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Pani Edyta Stefaniak-Mansour 

przedstawiła opinię Komisji do przedmiotowej uchwały. Poinformowała, że Komisja 
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rozpoznała skargę złożoną przez panią E. H. na działalność Powiatowego Centrum Pomocy 

Rodzinie w Aleksandrowie Kujawskim. Na swoim posiedzeniu w dniu 13 czerwca 2019 roku 

zapoznała się ze skargą, w której skarżąca zarzuciła PCPR w Aleksandrowie Kujawskim 

odmowę przyznania dofinansowania do turnusu rehabilitacyjnego w 2019 roku. Komisja 

zapoznała się z aktami sprawy w tym z pisemnymi wyjaśnieniami Kierownika PCPR, 

wysłuchała także Skarżącej. Ze zgromadzonych w sprawie materiałów wynika, iż syn pani  

E. H. otrzymał dofinansowanie do uczestnictwa w turnusie rehabilitacyjnym w 2017 roku. 

Zgodnie z § 34 ust. 2 Zasad udzielania dofinansowania osobom niepełnosprawnym ze 

środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych zadań z zakresu 

rehabilitacji zawodowej i społecznej w 2019 roku przyjętych uchwałą Nr 43/2019 Zarządu 

Powiatu Aleksandrowskiego z dnia 1 kwietnia 2019 roku, dofinansowanie uczestnictwa  

w turnusie rehabilitacyjnym przysługuje dorosłej osobie niepełnosprawnej raz na dwa lata 

licząc od początku roku następującego po roku, w którym udzielono dofinansowania.  

Ze zgromadzonych w sprawie materiałów wynika, że syn pani E. H. otrzymywał 

dofinansowanie do turnusów rehabilitacyjnych w latach: 2003, 2004, 2006, 2007, 2011, 2012, 

2014 oraz 2017. Natomiast w latach 2013, 2015, 2016, 2018 oraz w roku 2019 otrzymał 

odmowy dofinansowania do turnusu rehabilitacyjnego. Stosując zasadę zawartą zarówno  

w Rozporządzeniu Ministra Pracy i Polityki Społecznej z dnia 15 listopada 2007 roku  

w sprawie turnusów rehabilitacyjnych oraz w Uchwale Nr 43/2019 z dnia 1 kwietnia 2019 

roku w sprawie przyjęcia Zasad udzielania dofinansowania osobom niepełnosprawnym ze 

środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych zadań z zakresu 

rehabilitacji społecznej w 2019 roku, polegającą na udzielaniu dofinasowaniu do turnusów 

rehabilitacyjnych raz na dwa lata, w 2019 roku syn pani E. H. winien otrzymać 

dofinansowanie. Analizując powyższe Komisja Skarg, Wniosków i Petycji uznała, że skarga 

jest zasadna i zasługuje na uwzględnienie. Przebieg głosowania: ZA – 4 osób, PRZECIW – 

nie było, WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ – nie było. 2  osoby nieobecne na posiedzeniu. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski zarządził dyskusję.  

 

Kierownik Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Aleksandrowie Kujawskim Pani 

Małgorzata Wesner odniosła się tylko do ostatniego zdania w opinii Komisji, mówiącego  

o tym, że skarżący „powinien dostać w tym roku dofinansowanie”. To niezupełnie jest tak. Po 

szczegółowej interpretacji wszystkie osoby, które otrzymały pisma, które korzystały  

z dofinansowania w roku 2017 otrzymały z PCPR informację, że pomyłkowo 

zinterpretowaliśmy ten zapis ale oznaczałoby to dla tych osób, że nie będą w grupie 

otrzymującej odmowę przyznania dofinansowania tylko osoby te znajdą się w czwartej grupie 

oczekujących na dofinansowanie, według zasad. Na dzień 19 czerwca zostało nam 311 zł 

wolnych środków. Osoby te będąc w tej grupie i tak nie otrzymałyby dofinansowania. Pani 

Kierownik stwierdziła, że obawia się, że jeśli w uchwale znajdzie się określenie, że 

„powinien” otrzymać dofinansowanie to ta osoba przyjdzie i powie, że powinna dostać 

tymczasem będzie ona umieszczona w innej kolejce.  

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Pani Edyta Stefaniak-Mansour 

stwierdziła, że wszyscy rozumieją, że środki są ograniczone. Komisja podejmując decyzję 

miała to na uwadze natomiast, według zebranego materiału wynika, że skarżący winien 

otrzymać dofinansowanie.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski w związku z brakiem 

chętnych do dalszej dyskusji zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt 

przedmiotowej uchwały. 
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Przebieg głosowania:  

ZA: Mariola Banaszkiewicz, Jerzy Draheim, Arkadiusz Gralak, Konstanty Grzegórski, 

Magdalena Kiciak-Kucharska, Ewelina Lewandowska, Andrzej Łozicki, Adam Potaczek, 

Edyta Stefaniak-Mansour, Arkadiusz Świątkowski, Małgorzata Wdowczyk, Dariusz Wochna.  

PRZECIW: brak głosów. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: Sławomir Michalak. 

  

Rada podjęła uchwałę, która stanowi załącznik do protokołu sesji (Uchwała Nr V/82/2019).    

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski zarządził 10 minut przerwy. 

 

Przerwa w obradach od godziny 1157 do godziny 1209. 

 

 

17. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE ROZPATRZENIA WNIOSKU 

DOTYCZĄCEGO ZMIANY ZAPISÓW "PLANU ZRÓWNOWAŻONEGO 

ROZWOJU PUBLICZNEGO TRANSPORTU ZBIOROWEGO DLA POWIATU 

ALEKSANDROWSKIEGO 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski wznowił obrady i rozpoczął 

procedowanie punktu 17 – podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku dotyczącego 

zmiany zapisów "Planu Zrównoważonego Rozwoju Publicznego Transportu Zbiorowego dla 

Powiatu Aleksandrowskiego. Przewodniczący poinformował, że w dniu 24 maja 2019 roku 

do Przewodniczącego Rady Powiatu Aleksandrowskiego wpłynął wniosek złożony przez 

Stowarzyszenie MY Ciechocinek w sprawie zmiany zapisów w Uchwale Nr XIII/193/2016 

Rady Powiatu Aleksandrowskiego z dnia 9 czerwca 2016 roku w sprawie przyjęcia „Planu 

Zrównoważonego Rozwoju Publicznego Transportu Zbiorowego dla Powiatu 

Aleksandrowskiego”. Przewodniczący Rady Powiatu przekazał wniosek, celem jego 

rozpatrzenia do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Wnioskodawca zwraca się o zmianę 

zapisów wyżej wymienionej uchwały dotyczących przewozów o charakterze użyteczności 

publicznej w transporcie kolejowym na linii kolejowej Aleksandrów Kujawski – Ciechocinek. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Powiatu wydała opinię i przygotowała projekt 

uchwały Rady Powiatu. W związku z powyższym przedkładam projekt uchwały w sprawie 

rozpatrzenia wniosku Stowarzyszenia MY Ciechocinek.   

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Pani Edyta Stefaniak-Mansour 

przedstawiła opinię Komisji do przedmiotowej uchwały. Poinformowała, że Komisja 

rozpoznała wniosek złożony przez Stowarzyszenie MY Ciechocinek dotyczący zmiany 

zapisów w Uchwale Nr XIII/193/2016 Rady Powiatu Aleksandrowskiego z dnia 9 czerwca 

2016 roku w sprawie przyjęcia „Planu Zrównoważonego Rozwoju Publicznego Transportu 

Zbiorowego dla Powiatu Aleksandrowskiego”. Komisja na posiedzeniu w dniu 13 czerwca 

2019 roku zapoznała się z wnioskiem i postanowiła wystąpić do Zarządu Powiatu 

Aleksandrowskiego o zajęcie stanowiska w przedmiotowej sprawie. Na posiedzeniu w dniu 

27 czerwca 2019 roku komisja przeanalizowała podnoszone przez wnioskodawcę kwestie 

oraz zapoznała się z informacją Zarządu Powiatu Aleksandrowskiego. Zwrócono uwagę, iż 

czynione są starania dotyczące przywrócenia połączenia kolejowego na trasie Aleksandrów 

Kujawski – Ciechocinek, jednak na chwilę obecną nie zapadły ostateczne decyzję w tej 

sprawie. Zmiana zapisów „Planu Zrównoważonego Rozwoju Publicznego Transportu 

Zbiorowego dla Powiatu Aleksandrowskiego” stanie się zasadna z chwilą podjęcia wiążących 

decyzji dotyczących uruchomienia przewozów kolejowych oraz określenia ich formy. Wobec 

powyższego komisja uznała, iż wprowadzanie zmian w w/w dokumencie jest przedwczesne,  
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a w tej sytuacji ich zlecanie może wiązać się z niepotrzebnym wydatkowaniem środków 

publicznych. Zauważono również, iż trwają rządowe prace nad projektem ustawy 

o publicznym transporcie zbiorowym, gdzie w jednym z projektów zaproponowano zniesienie 

planów transportowych tworzonych przez powiaty. Analizując powyższe Komisja Skarg, 

Wniosków i Petycji uznała, iż wniosek  dot. zmiany zapisów „Planu Zrównoważonego 

Rozwoju Publicznego Transportu Zbiorowego dla Powiatu Aleksandrowskiego” należy 

rozpatrzyć negatywnie. Przebieg głosowania: ZA – 4 osoby, PRZECIW – nie było, 

WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ – nie było. Na posiedzeniu nieobecne dwie osoby. 

 

Godzina 1212 – na salę obrad przyszła radna Pani Agata Ceglewska.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski zarządził dyskusję. Pan 

Przewodniczący spytał Panią Starostę czy nie ma zagrożenia, że jeśli z ustawy nie zostaną 

wykreślone plany transportowe to czy nie będzie tak, że później Rada Powiatu może nie 

zdążyć wpisać do planu tego zapisu dotyczącego linii kolejowej i nie będziemy mogli 

skorzystać, chociażby, z programu Kolej +, którego to Rząd zapowiada uruchomienie  

w przyszłym roku. Pan Przewodniczący stwierdził, że obawia się, że jeśli dziś nie zostanie 

wpisane połączenie kolejowe do planu transportowego a uruchomiona zostanie procedura 

zgłaszania wniosków to powiat będzie miał opóźnienie.  

 

Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Zwierzchowska stwierdziła, że rozumie te obawy. 

Zaproponowała jednak aby poczekać na rozstrzygnięcia ustawowe. Jeśli zajdzie taka potrzeba 

to wówczas w jak najszybszym terminie zostaną wprowadzone w planie zmiany.  

 

Wicestarosta Aleksandrowski Pan Adam Potaczek poinformował, że na początku 

bieżącego roku został upoważniony przez Starostę do reprezentowania Zarządu Powiatu na 

forum Związku Gmin Ziemi Kujawskiej, który zajmuje się, między innymi, zagadnieniami 

transportu kolejowego jak i kołowego. Na terenie Starostwa zostało zorganizowane spotkanie 

przedstawicieli najbardziej zainteresowanych jednostek samorządu terytorialnego, to jest 

Powiatu, Gminy Wiejskiej i Miejskiej Aleksandrów Kujawski oraz przedstawiciela Miasta 

Ciechocinka z wysokimi urzędnikami Ministerstwa Infrastruktury. Ze strony ministerstwa 

został przedstawiony projekt czego możemy się spodziewać i na co możemy liczyć. W dalszej 

kolejności odbyły się wstępne rozmowy jak i spotkanie z PKP PLK, który to zagwarantował, 

że jeżeli tylko będą odpowiednie programy z jego strony na pewno będzie pomoc. W chwili 

obecnej panuje zamieszanie dotyczące ustaw. W przyszłym roku ma funkcjonować program 

Kolej + ale nie ma jeszcze szczegółów dotyczących tego programu aby można było 

podejmować w chwili obecnej decyzje. Jeśli mielibyśmy sami wprowadzić takie połączenie to 

PLK oczekuje studium transportowego, którego opracowanie wiąże się z dużymi wydatkami. 

Jeśli mielibyśmy uzyskać wsparcie że strony Urzędu Marszałkowskiego, nie tylko do 

transportu kolejowego ale też do transportu kołowego, musimy mieć opracowany plan 

transportowy. Plan taki istnieje od 2016 roku, ale istnieje konieczność zmodyfikowania go. 

Związek Gmin Ziemi Kujawskiej pozwolił sobie na wystosowanie zapytania ofertowego aby 

dowiedzieć się ile by to kosztowało i okazuje się, że kosztowałoby to, między 120 000 zł  

a 140 000 zł plus VAT. W związku z tym, że nie ma na chwilę obecną umocowań prawnych 

może się okazać, że wydamy pieniądze na zmianę planu a może się okazać, że ten wydatek 

będzie bezprzedmiotowy. Znając temat od strony Ministerstwa Infrastruktury lub PKP PLK 

uważam, że nie ma niebezpieczeństwa, że jeśli nie zmienimy planu transportowego to ominie 

nas jakieś dofinansowanie. Tak więc na obecną chwilę możemy pozostawić ten plan w takiej 

postaci w jakiej on jest. Cały czas trzymamy rękę na pulsie. Jak tylko pojawią się przesłanki 

aby składać jakiekolwiek wnioski, na pewno Wysoka Rada zostanie o tym poinformowana.  
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Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski spytał Pani Starosty czy jeśli 

w ustawie pozostanie zapis o tym, że plany zrównoważonego transportu będą obowiązywały, 

wówczas Starosta wystąpi do Rady z projektem uchwały.  

 

Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Zwierzchowska potwierdziła, że tak będzie.   

 

Radny Pan Dariusz Wochna powiedział, iż w poprzedniej kadencji kiedy był Starostą 

rozpoczęte zostały intensywne działania dotyczące przywrócenia połączenia kolejowego na 

trasie Aleksandrów Kujawski – Ciechocinek, wychodzące naprzeciw zapotrzebowaniu 

społecznemu. Działania te były bardzo zintensyfikowane. Prowadzone były rozmowy ze 

Stowarzyszeniem Kolejowych Przewozów Lokalnych. Odbyły się w tym temacie trzy 

spotkania: Starosty, Wójta Gminy Aleksandrów Kujawski, Burmistrza Miasta Ciechocinka  

i Burmistrza Miasta Aleksandrowa Kujawskiego. Wszystko już było uzgodnione. Gmina 

Miejska Aleksandrów Kujawski nie dysponowała odpowiednimi środkami finansowymi,  

a chodziło o kwotę 150 000 zł z każdej jednostki samorządowej w skali roku. Ustalenia były 

takie, że jeśli to połączenie ruszy to przewoźnik zobowiązał się, po dokonaniu uzgodnień  

z PKP, do wybudowania dwóch lub trzech przystanków. Były też prowadzone rozmowy  

z PKP i z Ministerstwem i, żeby połączenie uruchomić, najpierw trzeba wpisać do planu 

transportowego połączenie kolejowe. Należy zwrócić uwagę na fakt, że same uzgodnienia 

dotyczące wpisania tego połączenia kolejowego, trwają ponad rok. Nie można pozwolić sobie 

na czekanie. Jeśli chcemy to połączenie uruchomić to musimy koniecznie ten plan zmienić.  

W 2017 roku, Pan Wochna jako Starosta zlecił rozpoczęcie prac związanych  

z aktualizacją tego planu. Należy to kontynuować a nie czekać na decyzję władz centralnych. 

Należy zrobić wszystko aby to połączenie przywrócić, podjąć rozmowy w tym temacie. 

Zapewne Marszałek Województwa nie jest zainteresowany tym tematem. Jest wielu 

przewoźników prywatnych. Należy zaangażować samorządy lokalne, Burmistrz Ciechocinka 

zawsze był zwolennikiem tej inicjatywy i zapewne dołoży do tego środki finansowe. Powiat 

także powinien w budżecie wyasygnować właściwą kwotę. Wójt Gminy Aleksandrów 

Kujawski również popierał tę inicjatywę. Jeśli byłaby zgoda Miasta Aleksandrów Kujawski 

na partycypację w kosztach to to połącznie byłoby już dawno uruchomione. Obecny Zarząd 

nie robi nic w kontekście kontynuacji tego tematu, przedkłada natomiast projekt uchwały aby 

tym pracom zaprzestać i czekać. Nie ma na co czekać, może to trwać kilka lat. Jeśli zajdzie 

potrzeba uaktualnienia planu transportowego to czas wykonania tego to jest około roku czasu. 

Pan Wochna podkreślił, że jest za tym aby taki plan aktualizować. Sam zlecił taką aktualizację 

ale nie wie na jakim, w tej chwili, znajduje się to etapie. Warto zająć się przywróceniem tego 

strategicznego połączenia, warto podjąć działania i nie szczędzić sił i środków na ten cel.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski stwierdził, że nie do końca 

jest prawdą, że Zarząd Powiatu nic w tej kwestii nie robi ponieważ Przewodniczący jako 

przedstawiciel Gminy Aleksandrów Kujawski uczestniczy w spotkaniach, o których mówił 

Pan Wicestarosta. Odbyło się spotkanie z urzędnikami z Ministerstwa Infrastruktury i te 

rozmowy trwają. Nasz powiat nie jest powiatem bogatym. Naszym celem jest scedowanie 

kosztów działania tego połączenia, najlepiej na Marszałka Województwa. Jeśli transport 

będzie w granicach powiatu to koszty będzie ponosił powiat oraz samorządy z terenu 

powiatu. Oprócz tego, że chcielibyśmy rozszerzyć tę linię nie tylko pomiędzy Ciechocinkiem 

a Aleksandrowem Kujawski ale także z Toruniem to rozszerza się jej funkcjonowanie  

o kolejny powiat co tym samym spowoduje, że zadanie to będzie należało do Marszałka 

Województwa. W związku z tym są prowadzone rozmowy pomiędzy Panią Starostą  

a Zarządem Województwa dotyczące dofinansowania z zewnątrz. Kolejną rzeczą jest to, że 
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nie przypominam sobie aby we wcześniejszych rozmowach  mówiono o elektormobilności. 

Linia między Aleksandrowem a Ciechocinkiem mogłaby być linią ekologiczną – tego byśmy 

chcieli. Wizja przyszłościowa jest taka, że musimy wchodzić w ekologiczne środki transportu, 

co czyni obecny Zarząd.  Tak więc rozważane jest dużo bardziej szersze spektrum działania 

niż wcześniej. Przewodniczący potwierdził fakt, że rozmowy dotyczącego tego tematu trwają 

już od wielu, wielu lat. Przewodniczący zadał pytanie czy jeśli w chwili obecnej nie zostanie 

połączenie kolejowe wpisane do planu transportowego to czy później nie będzie opóźnienia  

z dokumentacją planistyczną.  

 

Radna Pani Mariola Banaszkiewicz spytała czy będzie to jakiś błąd jeśli Rada dokona 

zmiany tego zapisu bo jeśli nie będzie to błędem to może warto dokonać tej zmiany w planie 

transportowym.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski stwierdził, że problem polega 

na tym, że zmiana planu pociągnie za sobą koszty. W chwili gdy nie ma nowelizacji ustawy to 

można to zrobić na podstawie aktualnie obowiązujących przepisów. Jeśli uda się to zrobić 

przed wejściem w życie nowej ustawy to może się okazać, że nowelizacja ustawy pociągnie 

za sobą kolejną zmianę. Sugestia Zarządu jest taka żeby poczekać na zmianę przepisów  

i dopiero po zmianie przystąpić do opracowania nowego planu. Takie postępowanie jest jak 

najbardziej zasadne ale Przewodniczący zauważył, że obawia się, że pomiędzy wejściem  

w życie nowej ustawy a ogłoszeniem programu Kolej + może być tak mało czasu, że nie 

wystarczy go na zmianę planu.  

 

Wicestarosta Aleksandrowski Pan Adam Potaczek odniósł się do  słów radnego Wochny 

odnośnie formy, która miałaby prowadzić przewozy i poinformował, że również zostało 

zorganizowane spotkanie z tą firmą. Określiła ona swój udział kosztowy. Przy założeniu, że 

transport odbywał by się od końca maja do końca sierpnia, koszt wynosiłby około 320 000 zł. 

Odbywało by się 14 par kursów.  Ponadto nawet gdybyśmy w chwili obecnej znaleźli środki 

na kursowanie pociągu to koszt przygotowania linii wynosi, jak wyliczyła PLK, około 

32 000 000 zł. Pan Wicestarosta stwierdził, że opiera się na informacji ze strony PKL. Aby 

zaangażować Marszałka Województwa Kujawsko-Pomorskiego pociąg musiałby kursować 

nie tylko na linii Aleksandrów Kujawski – Ciechocinek ale także do Torunia, co rodzi kolejne 

koszty. Nie można mówić, że Zarząd nic nie robi. Po prostu nie dysponujemy taką gotówką 

aby samemu podejmować się takiego przedsięwzięcia. Pan Wicestarosta dodał, że nawet jeśli 

Powiat by się zgodził, na kursowanie połączenia w czasie wakacyjnym, realizowanego przez 

wcześniej wspomnianą firmę, to pociągi, które by się poruszały to były by stare składy tylko 

odnowione z zewnątrz, spalinowe.  

 

Radny Pan Dariusz Wochna potwierdził, że ostatnie ustalenia jakie przeprowadzał były 

takie, że skład kursujący na linii Aleksandrów Kujawski – Ciechocinek to będzie skład 

elektryczny. Wiedzieli o tym uczestniczący w rozmowach: Burmistrz Ciechocinka, Wójt 

Gminy Aleksandrów Kujawski, Burmistrz Miasta Aleksandrów Kujawski oraz Starosta. 

Informacje, które przekazał Pan Wicestarosta dotyczące przygotowania linii wyglądały tak, że 

SKPL zobowiązał się do tego, że wspólnie z PKP przygotuje tę linię do użytkowania. Pan 

radny poprosił aby Zarząd Powiatu podjął jeszcze raz rozmowy w tym temacie, nie czekając 

na Marszałka Województwa. Podjęcie rozmów jest istotną kwestią jeśli chce się ten transport 

przywrócić. Powiat od 150 000 zł rocznie nie zbiednieje. Jeśli stan prawny się zmieni to 

wówczas będziemy podejmować stosowne kroki na chwilę obecną należałoby zmienić plan 

transportowy. 
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Pan Jarosław Jucewicz przedstawił się jako radny Rady Miejskiej w Ciechocinku, członek 

Stowarzyszenia MY Ciechocinek, autor wniosku. Powiedział, ze zapisem jaki jest 

zaproponowany we wniosku nie wprowadza się pociągów na linii 245 a danie możliwości do 

pozyskiwania środków i popierania wniosków o środki unijne i jakiekolwiek inne środki. Na 

chwilę obecną plan powiatu nie jest zgody z planem województwa, który jest aktem 

wyższego rzędu jeśli chodzi o planowanie transportu. Plany te nie są ze sobą spójne. Różnią 

się tym, że Województwo ma w planach linię kolejową nr 245 a powiat nie ma. Na chwilę 

obecną przy takiej konstrukcji planu powiat nie może liczyć na środki od Marszałka 

Województwa z uwagi na to, że w chwili obecnej te cztery podmioty które zleciły 

opracowanie planu muszą liczyć na siebie. Państwo zleciliście raport, wydaliście na niego 

pieniądze a więc rozpoczęte zostały pewne działania. Rozpoczęła to poprzednia Rada  

a Państwo to kontynuujecie. Państwo podejmujecie decyzję czy podtrzymujecie tę myśl, która 

była realizowana wcześniej czy też nie. chciałbym zwrócić także uwagę, że zlecając raport nie 

odnieśliście się Państwo w żaden sposób do tego raportu. Został on wysłany do Marszałka, 

przynajmniej tak zrobił Ciechocinek, po czym Marszałek ostro skrytykował Ciechocinek, że 

w tym raporcie było dużo błędów. Błędem jest również brak spójności pomiędzy tym planem, 

który Państwo macie a także planem Województwa Kujawsko-Pomorskiego. A jest to jeden  

z błędów, który trzeba naprawić. Gmina Aleksandrow Kujawski wystosowała pismo do autora 

raportu w celu naniesienia poprawek lub ustosunkowania się do tych poprawek. Tak 

naprawdę Państwo podejmujecie jakieś działania. Wydaliście już jakieś pieniądze. Jeśli 

Państwo dziś nie chcecie zmieniać tego raportu to zróbcie wywiad ile to będzie kosztować  

i czy należy zmieniać cały raport czy może wystarczy zmienić jeden wers tego raportu. Takiej 

zmiany nie trzeba nikomu zlecać. Powiat wydał na ten raport pieniądze, ktoś go wykonał ale 

Starostwo Powiatowe ma prawo go zmienić bez żadnej analizy. Pan Jucewicz poprosił  

o przychylenie się do wniosku i wzięcie pod uwagę tego, że nie podejmując takiej zmiany 

Rada ma ograniczone możliwości jeżeli w najbliższym czasie okazałoby się, że jest 

możliwość pozyskania środków zewnętrznych na 80% kosztów elektryfikacji taboru. Inną 

kwestią jest aby myśleć o połączeniu z Toruniem. Będzie to taniej a połączenia między 

Aleksandrowem Kujawskim a Ciechocinkiem będą tańsze. Można pomyśleć o połączeniu 

pomiędzy Ciechocinkiem a Inowrocławiem i stworzyć marketingowy produkt, który 

nazywałby się, na przykład, „Pociąg po zdrowie”. Pytanie tylko czy Inowrocław będzie 

zainteresowany tym aby Ciechocinek odciągał mu klientów od linii katowickiej. Tutaj jest 

wiele do myślenia. Trzeba się nad tym zastanowić a każde działanie, które Państwo dzisiaj 

zrobicie prowadzi Was o jeden krok do przodu albo zatrzymuje Was w miejscu albo cofa do 

tyłu.  

 

Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Zwierzchowska odniosła się do opinii dotyczącej 

raportu. Poinformowała, że raport ten był audytem, który miał wykazać, że przywrócenie 

przewozów kolejowych na trasie Aleksandrów Kujawski – Ciechocinek jest potrzebne 

ponieważ ludzie będą jeździli w określonej ilości, ponieważ czas przewozu będzie trwał 

określoną ilość minut przy określonej prędkości pociągu. Wysłaliśmy ten audyt do Urzędu 

Marszałkowskiego, żeby wydał swoją opinię na temat audyt. Opinia na temat audytu była 

miażdżąca. Stwierdzono, że niemalże wszystkie założenia, które audytor powziął a Powiat 

chętnie przyjął i poczytał jako świetne wiadomości ku wprowadzeniu przewozu są, po prostu, 

błędne, wzięte nad wyraz i nierzetelne. Pani Starosta stwierdziła, że byłaby ostrożna 

pociągając, jako wsparcie idei przywrócenia połączenia, treści tego audytu. 

 

Wicestarosta Aleksandrowski Pan Adam Potaczek powiedział, że we wcześniejszej 

dyskusji wspomniano  o 85% dotacji zewnętrznej. Owszem istnieje taka dotacja tylko  

z wiedzy Pana Wicestarosty wynika, że lista podmiotów, które mogłoby skorzystać z tej 85% 
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dotacji w obecnym roku już jest zamknięta. Pozostanie możliwość skorzystania tylko  

z programu Kolej +, gdzie nie mamy jeszcze przepisów mówiących o wdrożeniu tej ustawy. 

Trzeba mieć na uwadze fakt, że nie wystarczy tylko wprowadzić pociągu, który będzie 

kursował. Mamy tylko jeden tor. Przestawienie pociągu z przodu na tył trwa, co najmniej, pół 

godziny. Niektóre osoby korzystające z innego transportu nadal będą z niego korzystały 

ponieważ połączenie kolejowe nie zapewni, że będą mogły w pełni realizować swojej 

podróży.  

 

Radny Pan Jerzy Draheim poprosił o przesłanie radnym audyty, o którym była mowa wraz 

z opinią Urzędu Marszałkowskiego.  

 

Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Zwierzchowska zobowiązała się przekazać radnym 

zarówno audyt jak również opinię Urzędu Marszałkowskiego. 

 

Radny Pan Arkadiusz Gralak w odniesieniu do słów Pana Wicestarosty powiedział,  

że podróżujący nie będą mogli skorzystać z innego przewoźnika ponieważ na okres 

wakacyjny zmieniane są rozkłady jazdy lub wycofywane są kolejne połączenia autobusowe  

a co za tym idzie niektórzy podróżni nie mają czym wrócić wieczorem z Ciechocinka do 

Aleksandrowa. Rzecz jest w tym, że w chwili obecnej nie debatujemy nad przywróceniem 

połączenia ale o zmianie zapisów w planie transportowym. Ciągle mówimy, że chcemy 

przywrócić to połączenie i widzę, że ta słuszna idea towarzyszy nam wszystkim więc nie 

należy teraz szukać problemów ale, jeżeli nie ma to negatywnych skutków, to wprowadźmy 

stosowną zmianę jeżeli miałoby to przynieść w przyszłości korzyść.  

 

Radny Pan Konstanty Grzegórski stwierdził, iż problem jest złożony  ale sprawę trzeba 

doprowadzić do końca. W poprzedniej kadencji kilka podmiotów zaczęło ze sobą 

współpracować. Jeżeli teraz zaniechamy pracy w tej kwestii to zniechęcimy również innych, 

którzy potem mogą zachować się w sposób obojętny jeśli za jakiś czas będzie powrót do 

uaktywnienia. Działajmy więc w tym temacie. Proporcjonalnie do zadania jakiem jest 

słuszność przywrócenia tego połączenia kolejowego w stosunku do kosztów w wysokości 

150 000 zł to niewiele. Każda złotówka jest cenna i trzeba ją racjonalnie wydawać niemniej 

jednak przygotowania, kiedykolwiek by one nie były to będą wykorzystywane jak cegiełki  

w murze. Pan radny stwierdził, iż jego zdanie jest takie, że jeśli nie możemy decyzji podjąć 

teraz należy zrobić to, na przykład, na najbliższej sesji a ten czas wykorzystać na rozeznanie 

tematu. Obecnie jest moda na przywracanie kolei, a moda ta minie po wyborach, więc kujmy 

żelazo póki gorące. Jeśli nie zrobimy tego teraz tylko później to będziemy mieli poczucie, że 

przegapiliśmy ten historyczny moment. Jeśli możemy sobie pozwolić na nie podejmowanie 

decyzji w tym momencie to przekażmy to do dalszych analiz i podejmujmy wszelkie kroki 

aby można było to połączenie kolejowe między Aleksandrowem a Ciechocinkiem 

przywrócić. Skoordynujmy wszystkie jednostki, które biorą udział w tym przedsięwzięciu bo 

jest to jedyna możliwość, żeby się połączyć i zjednać.  

 

Wiceprzewodnicząca Rady Pani Ewelina Lewandowska zawnioskowała o 10 minut 

przerwy. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski przychylając się do wniosku 

Pani Wiceprzewodniczącej zarządził 10 minut przerwy. 

 

Przerwa w obradach od godziny 1245 do godziny 1255. 
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Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski wznowił obrady i udzielił 

głosu radnej Pani Edycie Stefaniak-Mansour.  

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji radna Pani Edyta Stefaniak-

Mansour po dyskusji jaka miała miejsce w tym punkcie, uznając zasadność podnoszonych 

kwestii oraz fakt, że Komisja Skarg, Petycji i Wniosków nie została zaznajomiona z audytem 

jak też z opinią do tego audytu wnoszę z zdjęcie tego punktu z sesji aby dać czas Radzie na 

ponowne przeanalizowanie tego tematu.  

 

Radny Pan Jerzy Draheim zaproponował aby tą sprawą zajęły się wszystkie Komisje Rady 

ponieważ jest to bardzo istotna sprawa.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski powiedział, że jeśli wniosek 

radnej Pani Stefaniak-Mansour znajdzie akceptację to wniosek Stowarzyszenia  

MY Ciechocinek zostanie przekazany do wszystkich Komisji aby zajęły swoje stanowisko  

w przedmiotowej sprawie. Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek radnej 

Pani Edyty Stefaniak-Mansour o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie 

rozpatrzenia wniosku dotyczącego zmiany zapisów „Planu Zrównoważonego Rozwoju 

Transportu Zbiorowego dla Powiatu Aleksandrowskiego”. 

Przebieg głosowania:  

ZA: Mariola Banaszkiewicz, Agata Ceglewska, Jerzy Draheim, Arkadiusz Gralak, Renata 

Golec, Konstanty Grzegórski, Magdalena Kiciak-Kucharska, Ewelina Lewandowska, Andrzej 

Łozicki, Sławomir Michalak, Adam  Potaczek, Edyta Stefaniak Mansour, Arkadiusz 

Świątkowski, Małgorzata Wdowczyk, Maciej Włoch, Dariusz Wochna.  

PRZECIW: brak głosów. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: brak głosów. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski poddał pod głosowanie 

porządek obrad po wprowadzonej zmianie. 

Przebieg głosowania:  

ZA: Mariola Banaszkiewicz, Agata Ceglewska, Jerzy Draheim, Arkadiusz Gralak, Renata 

Golec, Konstanty Grzegórski, Magdalena Kiciak-Kucharska, Ewelina Lewandowska, Andrzej 

Łozicki, Sławomir Michalak, Adam  Potaczek, Edyta Stefaniak Mansour, Arkadiusz 

Świątkowski, Małgorzata Wdowczyk, Maciej Włoch, Dariusz Wochna.  

PRZECIW: brak głosów. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: brak głosów. 

 

 

18. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE ROZPATRZENIA WNIOSKU 

DOTYCZĄCEGO PRZYŚPIESZENIA PRAC NAD USTAWĄ O ZMIANIE 

USTAWY O PUBLICZNYM TRANSPORCIE ZBIOROWYM 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski rozpoczął procedowanie 

punktu 18 – podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku dotyczącego przyśpieszenia 

prac nad ustawą o zmianie ustawy o publicznym transporcie zbiorowym.  

W dniu 14 czerwca 2019 roku do Przewodniczącego Rady Powiatu Aleksandrowskiego 

wpłynął wniosek mieszkańca powiatu Pana J. J. w sprawie podjęcia działań przez Radę 

Powiatu Aleksandrowskiego zmierzających do wystąpienia do Ministra Infrastruktury 

mających na celu przyśpieszenie prac nad projektem ustawy o zmianie ustawy o publicznym 

transporcie zbiorowym. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Powiatu przygotowała 

projekt uchwały Rady Powiatu oraz Apel Rady Powiatu Aleksandrowskiego w przedmiotowej 
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sprawie.  
 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Pani Edyta Stefaniak-Mansour 

przedstawiła opinię Komisji do przedmiotowej uchwały. Poinformowała, że Komisja na 

posiedzeniu w dniu 27 czerwca 2019 roku, rozpoznała wniosek mieszkańca powiatu Pana J. J. 

w sprawie podjęcia działań zmierzających do przyśpieszenia prac nad projektem ustawy  

o zmianie ustawy o publicznym transporcie zbiorowym. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji, 

wnioskuje do Rady Powiatu o wystąpienie z apelem do Ministra Infrastruktury o następującej 

treści: „Rada Powiatu Aleksandrowskiego dostrzegając problemy sygnalizowane przez 

mieszkańców Powiatu Aleksandrowskiego dotyczące organizacji transportu publicznego 

uznaje, że jednym z najpilniejszych do rozwiązania problemów w tym zakresie jest uchwalenie 

ustawy o publicznym transporcie drogowym. Brak ostatecznego kształtu powyższej ustawy 

rodzi szereg problemów dotyczących organizacji transportu na terenie naszego powiatu. Rada 

zwraca się z apelem do Pana Ministra o przyśpieszenie prac nad projektem ustawy o zmianie 

ustawy o publicznym transporcie zbiorowym. Dziś dla Powiatu Aleksandrowskiego, jak i dla 

innych powiatów w Polsce najistotniejsze jest określenie ostatecznego kształtu ustawy, który 

pozwoli rozwiać wątpliwości dotyczące organizowania publicznego transportu i jego 

finansowania. Rada Powiatu Aleksandrowskiego wyraża przekonanie, że wprowadzenie 

ostatecznego kształtu przedmiotowej ustawy pozwoli podjąć działania mające na celu 

zabezpieczenie potrzeb komunikacyjnych mieszkańców powiatu.” Przebieg głosowania: ZA – 

4 osoby, PRZECIW – nie było, WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ – nie było. Na posiedzeniu 

Komisji nieobecne 2 osoby. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski zarządził dyskusję.  

W związku z brakiem chętnych do dalszej dyskusji zamknął dyskusję i poddał pod 

głosowanie projekt przedmiotowej uchwały. 

Przebieg głosowania:  

ZA: Mariola Banaszkiewicz, Agata Ceglewska, Jerzy Draheim, Arkadiusz Gralak, Renata 

Golec, Konstanty Grzegórski, Magdalena Kiciak-Kucharska, Ewelina Lewandowska, Andrzej 

Łozicki, Sławomir Michalak, Adam Potaczek, Edyta Stefaniak Mansour, Arkadiusz 

Świątkowski, Małgorzata Wdowczyk, Maciej Włoch, Dariusz Wochna.  

PRZECIW: brak głosów. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: brak głosów. 

  

Rada podjęła uchwałę, która stanowi załącznik do protokołu sesji (Uchwała Nr V/83/2019).    

 

 

19. PODJĘCIE UCHWAŁY ZMIENIAJĄCEJ UCHWAŁĘ NR II/37/2018 RADY 

POWIATU ALEKSANDROWSKIEGO Z DNIA 21 GRUDNIA 2018 ROKU  

W SPRAWIE UCHWALENIA BUDŻETU POWIATU ALEKSANDROWSKIEGO 

NA ROK 2019 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski rozpoczął procedowanie 

punktu 19 – podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr II/37/2018 Rady Powiatu 

Aleksandrowskiego z dnia 21 grudnia 2018 roku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Aleksandrowskiego na rok 2019. 

 

Radny Pan Dariusz Wochna zaproponował aby Pani Starosta nie odczytywała uzasadnienia 

do uchwały ponieważ wszyscy radni zapoznali się z tym uzasadnieniem otrzymując materiały 

sesyjne. 
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Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski spytał Panią Starostę czy 

wyraża zgodę na takie rozwiązanie.  

 

Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Zwierzchowska poinformowała, że jeśli wszyscy 

radni zapoznali się z uzasadnieniem to nie widzi potrzeby prezentowania zmian.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski spytał czy ktoś wnosi 

sprzeciw przeciwko takiemu rozwiązaniu. Nikt nie wniósł sprzeciwu.  

 

Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej Pan Maciej Włoch poinformował, że 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt omawianej uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski zarządził dyskusję. 

 

Radny Pan Arkadiusz Gralak poinformował, iż otrzymał informację, że nie przewiduje się 

wprowadzenia zmian w budżecie w związku z wnioskiem jaki Pan radny składał  

a dotyczącym ogrodzenia Zespołu Szkół Nr 1 w Aleksandrowie Kujawskim. Pan radny spytał 

czy Starosta oraz Zarząd Powiatu mógłby jeszcze raz pochylić się nad jego wnioskiem. 

 

Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Zwierzchowska odpowiedziała, że jeśli będą takie 

możliwości finansowe to ten wydatek zostanie uwzględniony w kolejnej zmianie budżetu, 

jeśli pojawią się jakieś oszczędności być może uda się tego dokonać.  

 

Radny Pan Arkadiusz Gralak stwierdził, że również wcześniej otrzymywał taką odpowiedź.  

 

Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Zwierzchowska poinformowała, że od dyrektora 

Zespołu Szkół Nr 1 wpłynęła lista najbardziej potrzebnych wydatków w tym momencie  

i wydatki, które są uwzględnione w tej zmianie do budżetu odpowiadają najpilniejszym 

potrzebom w tej jednostce.  

 

Radny Pan Dariusz Wochna stwierdził, że cieszy go fakt, że w nowelizacji uchwały 

budżetowej kontynuowane są działania dotyczące inwestycji i remontów w placówkach 

oświatowych. Ogrodzenie, o którym wspomina Pan radny Gralak, jest ono potrzebne i radny 

chciał zaznaczyć, że wcześniej była taka informacja, że ogrodzenie ma powstać z wcześniej 

zdemontowanych elementów. Ponadto Pan radny wyraził zadowolenie, że przeznaczana jest 

kwota 200 000 zł na dokumentację związaną z drogami. Pan radny spytał czy Gminy 

partycypują w wykonaniu takiej dokumentacji jak miało to miejsce w latach ubiegłych, kiedy 

to Gmina Koneck, Gmina Waganiec i inne gminy partycypowały w tych kosztach. Czy 

odbyły się spotkania z Wójtami w tych sprawach.  

 

Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Zwierzchowska poinformowała, że poprzednia 

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych prowadziła rozmowy z Wójtami dotyczące kosztów 

wykonania dokumentacji. Ogólnie jednak nie ma woli wykonywania takiej dokumentacji 

przez samorządy gminne czy też partycypowanie w kosztach. Natomiast jest chęć 

przystąpienia przez Wójtów do wspólnej budowy poszczególnych dróg, stosując podział 31% 

do 69 % kosztów wykonania inwestycji. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski w związku z brakiem 

chętnych zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt przedmiotowej uchwały. 
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Przebieg głosowania:  

ZA: Mariola Banaszkiewicz, Agata Ceglewska, Jerzy Draheim, Arkadiusz Gralak, Renata 

Golec, Konstanty Grzegórski, Magdalena Kiciak-Kucharska, Ewelina Lewandowska, Andrzej 

Łozicki, Sławomir Michalak, Adam Potaczek, Edyta Stefaniak Mansour, Arkadiusz 

Świątkowski, Małgorzata Wdowczyk, Maciej Włoch, Dariusz Wochna.  

PRZECIW: brak głosów. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: brak głosów. 

  

Rada podjęła uchwałę, która stanowi załącznik do protokołu sesji (Uchwała Nr V/84/2019).    

 

 

20. PODJĘCIE UCHWAŁY ZMIENIAJĄCEJ UCHWAŁĘ W SPRAWIE 

UCHWALENIA WIELOLETNIEJ PROGNOZY FINANSOWEJ POWIATU 

ALEKSANDROWSKIEGO NA LATA 2019-2034 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski rozpoczął procedowanie 

punktu 20 – podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Aleksandrowskiego na lata 2019-2034. Przewodniczący spytał 

Panią Starostę czy wyraża zgodę na nieodczytywanie uzasadnienia, które wszyscy radni 

otrzymali wraz z materiałami sesyjnymi. 

 

Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Zwierzchowska wyraziła na to zgodę.   

 

Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej Pan Maciej Włoch poinformował, że 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt omawianej uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski zarządził dyskusję  

i w związku z brakiem chętnych zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt 

przedmiotowej uchwały. 

Przebieg głosowania:  

ZA: Mariola Banaszkiewicz, Agata Ceglewska, Jerzy Draheim, Arkadiusz Gralak, Renata 

Golec, Konstanty Grzegórski, Magdalena Kiciak-Kucharska, Ewelina Lewandowska, Andrzej 

Łozicki, Sławomir Michalak, Adam Potaczek, Edyta Stefaniak Mansour, Arkadiusz 

Świątkowski, Małgorzata Wdowczyk, Maciej Włoch, Dariusz Wochna.  

PRZECIW: brak głosów. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: brak głosów. 

 

Rada podjęła uchwałę, która stanowi załącznik do protokołu sesji (Uchwała Nr V/85/2019).    

 

 

21. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE UDZIELENIA DOTACJI DLA 

POWIATOWEGO SZPITALA W ALEKSANDROWIE KUJAWSKIM SPÓŁKA  

Z O.O. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski rozpoczął procedowanie 

punktu 21 – podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla Powiatowego Szpitala  

w Aleksandrowie Kujawskim Spółka z o.o. 

 

Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Zwierzchowska poinformowała, że Powiatowy Szpital 

w Aleksandrowie Kujawskim Spółka z o.o. zwrócił się do Zarządu Powiatu o udzielenie 

wsparcia finansowego na rzecz Szpitala w celu dofinansowania zakupu sprzętu medycznego: 

dwóch urządzeń ultrasonograficznych (USG), urządzenia Autokeratorefraktotonomert  
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z pachmetrem, trzech urządzeń podtrzymujących i ratujących życie. Zarząd Powiatu 

Aleksandrowskiego postanowił wystąpić do Rady Powiatu o wyrażenie zgody na udzielenie 

przez Powiat Aleksandrowski dotacji na rzecz Powiatowego Szpitala w Aleksandrowie 

Kujawskim Spółka z o.o. w wysokości 180 000 zł z przeznaczeniem na zakup dwóch 

urządzeń USG. Zgodnie z art. 114 ust. 1 pkt 3 ustawy o działalności leczniczej podmioty 

wykonujące działalność leczniczą mogą otrzymać środki publiczne z przeznaczeniem min. na 

zakup aparatury i sprzętu medycznego. Przedmiotowa ustawa określa również maksymalną 

wysokość dofinansowania.  

 

Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej Pan Maciej Włoch poinformował, że 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt omawianej uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski zarządził dyskusję  

i w związku z brakiem chętnych do dalszej dyskusji zamknął dyskusję i poddał pod 

głosowanie projekt przedmiotowej uchwały. 

Przebieg głosowania:  

ZA: Mariola Banaszkiewicz, Agata Ceglewska, Jerzy Draheim, Arkadiusz Gralak, Renata 

Golec, Konstanty Grzegórski, Magdalena Kiciak-Kucharska, Ewelina Lewandowska, Andrzej 

Łozicki, Sławomir Michalak, Adam Potaczek, Edyta Stefaniak-Mansour, Arkadiusz 

Świątkowski, Małgorzata Wdowczyk, Maciej Włoch, Dariusz Wochna.  

PRZECIW: brak głosów. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: brak głosów. 

 

Rada podjęła uchwałę, która stanowi załącznik do protokołu sesji (Uchwała Nr V/86/2019).    

 

 

22. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE NADANIA STATUTU SAMODZIELNEMU 

PUBLICZNEMU ZAKŁADOWI LECZNICZO-OPIEKUŃCZEMU  

W RACIĄŻKU 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski rozpoczął procedowanie 

punktu 22 – podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Samodzielnemu Publicznemu 

Zakładowi Leczniczo-Opiekuńczemu w Raciążku. 

 

Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Zwierzchowska poinformowała, że w związku  

z prowadzonym postępowaniem nadzorczym określonym uchwałą Nr III/56/2019 Rady 

Powiatu Aleksandrowskiego z dnia 15 marca 2019 roku w sprawie podjęcia czynności 

nadzorczych w stosunku do SPZLO w Raciążku  biorąc pod uwagę wyjaśnienia złożone przez 

Dyrektora Zakładu oraz wniosek z posiedzenia Zarządu Powiatu Aleksandrowskiego z dnia  

6 maja 2019 roku podjęto czynności zmierzające do zmiany Statutu SPZLO w Raciążku. 

Ponadto mając na uwadze postępowanie kontrolne przeprowadzone przez Kujawsko-

Pomorski Urząd Wojewódzki w Bydgoszczy w wyniku, którego stwierdzono 

nieprawidłowości, zaistniała konieczność doprecyzowania struktury organizacyjnej Zakładu 

zgodnie z zapisami księgi rejestrowej podmiotu leczniczego. W związku z zaistniałą sytuacją 

proponuje się nadanie Statutu w nowym brzmieniu. Art. 421 ustawy z dnia 15 kwietnia 2011 

roku o działalności leczniczej stanowi, że ustrój podmiotu leczniczego niebędącego 

przedsiębiorcą w tym strukturę organizacyjną podmiotu określa Statut, który nadaje podmiot 

tworzący.  

 

Przewodnicząc Komisji Polityki Społecznej Pani Agata Ceglewska poinformowała, że 

Komisji pozytywnie, jednogłośnie, zaopiniowała przedmiotową uchwałę.  
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Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski zarządził dyskusję  

i w związku z brakiem chętnych do dalszej dyskusji zamknął dyskusję i poddał pod 

głosowanie projekt przedmiotowej uchwały. 

Przebieg głosowania:  

ZA: Mariola Banaszkiewicz, Agata Ceglewska, Jerzy Draheim, Arkadiusz Gralak, Renata 

Golec, Konstanty Grzegórski, Magdalena Kiciak-Kucharska, Ewelina Lewandowska, Andrzej 

Łozicki, Sławomir Michalak, Adam Potaczek, Edyta Stefaniak-Mansour, Arkadiusz 

Świątkowski, Małgorzata Wdowczyk, Maciej Włoch, Dariusz Wochna.  

PRZECIW: brak głosów. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: brak głosów.  

 

Rada podjęła uchwałę, która stanowi załącznik do protokołu sesji (Uchwała Nr V/87/2019).    

 

 

23. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE OCENY SYTUACJI EKONOMICZNO-

FINANSOWEJ SAMODZIELNEGO PUBLICZNEGO ZAKŁADU LECZNICZO-

OPIEKUŃCZEGO W RACIĄŻKU 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski rozpoczął procedowanie 

punktu 23 – podjęcie uchwały w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Leczniczo-Opiekuńczego w Raciążku. 

 

Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Zwierzchowska poinformowała, że zgodnie z art. 53a 

ust. 1 ustawy z dnia 15 kwietnia 2011 roku o działalności leczniczej w terminie do dnia  

31 maja każdego roku kierownik samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej 

sporządza i przekazuje podmiotowi tworzącemu raport o sytuacji ekonomiczno-finansowej 

samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej. Raport przygotowywany jest na 

podstawie sprawozdania finansowego za poprzedni rok obrotowy i zawiera w szczególności 

analizę sytuacji ekonomiczno-finansowej za poprzedni rok obrotowy, prognozę sytuacji 

ekonomiczno-finansowej na kolejne trzy lata obrotowe wraz z opisem przyjętych założeń oraz 

informację o istotnych zdarzeniach mających wpływ na sytuację ekonomiczno-finansową 

samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej. Zgodnie z art. 53a ust. 4 cytowanej 

ustawy podmiot tworzący dokonuje oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej samodzielnego 

publicznego zakładu opieki zdrowotnej na podstawie w/w raportu. Raport o sytuacji 

ekonomiczno-finansowej SPZLO w Raciążku za rok 2018 został złożony dnia 30 maja 2019 

roku.  

Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej Pan Maciej Włoch poinformował, że 

Komisja opiniowała projekt omawianej uchwały, 3 osoby były ZA, 3 osoby były PRZECIEW, 

głosów WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ nie było. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski zarządził dyskusję  

i w związku z brakiem chętnych do dyskusji zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie 

projekt przedmiotowej uchwały. 

Przebieg głosowania:  

ZA: Mariola Banaszkiewicz, Agata Ceglewska, Jerzy Draheim, Arkadiusz Gralak, Renata 

Golec, Konstanty Grzegórski, Magdalena Kiciak-Kucharska, Ewelina Lewandowska, Andrzej 

Łozicki, Sławomir Michalak, Adam Potaczek, Edyta Stefaniak-Mansour, Arkadiusz 

Świątkowski, Małgorzata Wdowczyk, Maciej Włoch, Dariusz Wochna.  

PRZECIW: brak głosów. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: brak głosów.  
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Rada podjęła uchwałę, która stanowi załącznik do protokołu sesji (Uchwała Nr V/88/2019).    

 

Wiceprzewodnicząca Rady Pani Ewelina Lewandowska wniosła o 5 minut przerwy.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski zarządził 5 minut przerwy.  

 

Przerwa w obradach od godzin 1325 do godziny 1332. 

 

 

24. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE PRZYJĘCIA SPRAWOZDANIA  

Z DZIAŁALNOŚCI SAMODZIELNEGO PUBLICZNEGO ZAKŁADU 

LECZNICZO-OPIEKUŃCZEGO W RACIĄŻKU ZA 2018 ROK 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski wznowił obrady rozpoczął 

procedowanie punktu 24 – podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Leczniczo-Opiekuńczego w Raciążku za 2018 rok. 

 

Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Zwierzchowska poinformowała, że zgodnie z planem 

pracy Rady Powiatu na 2019 Dyrektor SPZLO w Raciążku przedłożył sprawozdanie  

z działalności SPZLO za rok 2018. Rada Powiatu Aleksandrowskiego na IV sesji w dniu  

10 maja 2019 roku procedowała nad podjęciem uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania   

z działalności SPZLO w Raciążku za rok 2018. ZA podjęciem uchwały głosowało 6 radnych, 

PRZECIW – 10 radnych, WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ nie było. przedmiotowa uchwała nie 

została podjęta. Zastępca Dyrektora SPZLO w Raciążku zwrócił się pismem z dnia  

10 czerwca 2019 roku o ponowne przedłożenie Radzie Powiatu Aleksandrowskiego 

sprawozdania z działalności Zakładu za 2018 celem powtórnej analizy.  

 

Przewodnicząca Komisji Polityki Społecznej Pani Agata Ceglewska poinformowała, że 

Komisji pozytywnie zaopiniowała projekt omawianej uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski zarządził dyskusję  

i w związku z brakiem chętnych do dyskusji zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie 

projekt przedmiotowej uchwały. 

Przebieg głosowania:  

ZA: Mariola Banaszkiewicz, Agata Ceglewska, Jerzy Draheim, Renata Golec, Arkadiusz 

Gralak, Magdalena Kiciak-Kucharska,  Maciej Włoch, Dariusz Wochna.  

PRZECIW: Konstanty Grzegórski, Ewelina Lewandowska, Andrzej Łozicki, Sławomir 

Michalak, Adam Potaczek, Edyta Stefaniak Mansour, Arkadiusz Świątkowski, Małgorzata 

Wdowczyk, 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: brak głosów. 

  

Rada nie podjęła uchwały.     

 

 

25. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE ZATWIERDZENIA SPRAWOZDANIA 

FINANSOWEGO ZA 2018 ROK SAMODZIELNEGO PUBLICZNEGO 

ZAKŁADU LECZNICZO-OPIEKUŃCZEGO W RACIĄŻKU 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski rozpoczął procedowanie 

punktu 25 – podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2018 

rok Samodzielnego Publicznego Zakładu Leczniczo-Opiekuńczego w Raciążku. 
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Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Zwierzchowska poinformowała, że sprawozdanie 

finansowe SPZLO w Raciążku zgodnie z art. 53 ust. 1 ustawy z dnia 29 września 1994 roku o 

rachunkowości zatwierdza Rada Powiatu nie później niż 6 miesięcy od dnia bilansowego. 

Sprawozdanie finansowe za 2018 rok SPZLO w Raciążku zostało złożone dnia 28 marca 

2019 roku. Rada Powiatu Aleksandrowskiego na IV sesji w dniu 10 maja 2019 roku 

PROCEDOWŁA punkt „Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego za 20148 rok SPZLO w Raciążku”. Przedmiotowa uchwała nie została podjęta. 

W związku z powyższym dnia 10 czerwca 2019 roku Zastępca Dyrektora SPZLO w Raciążku 

zwrócił się do Starosty Aleksandrowskiego o ponowne przedłożenie Radzie Powiatu 

Aleksandrowskiego sprawozdania finansowego Zakładu za 2018 rok celem ponownej analizy. 

W wyżej wymienionym piśmie zawarto informacje, iż brak zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego skutkuje niewywiązaniem się zakładu z jego ustawowych obowiązków, to jest 

min. zakład jako podatnik podatku dochodowego od osób prawnych przekazuje roczne 

sprawozdanie finansowe do Urzędu Skarbowego w terminie 10 dni od daty zatwierdzenia 

sprawozdania, co wynika z art. 27 ust. 2 ustawy z dnia 15 lutego 1992 roku o podatku 

dochodowym od osób prawnych.  

 

Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej Pan Maciej Włoch poinformował, że 

Komisja opiniowała projekt omawianej uchwały, 3 osoby były ZA, 3 osoby były PRZECIEW, 

głosów WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ nie było. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski zarządził dyskusję. 

 

Radny Pan Arkadiusz Gralak stwierdził, że w uzasadnieniu napisano, że brak zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego skutkuje niewywiązaniem się zakładu z jego ustawowych 

obowiązków czyli jako podatnik podatku dochodowego przekazuje roczne sprawozdanie do 

urzędu skarbowego w terminie 10 dni od daty zatwierdzenia. W związku z tym zapisem radny 

poprosił o rozwinięcie tego tematu. Jaki będzie skutek jeżeli powtórzy się głosowanie  

z poprzedniego punktu.  

 

Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Zwierzchowska poprosiła o zabranie głosu przez 

dyrektora SPZL-O w Raciążku w celu udzielenia odpowiedzi na pytania Pana radnego. 

 

Dyrektor Samodzielnego Publicznego Zakładu Leczniczo-Opiekuńczego w Raciążku 

Pan Mariusz Zakrzewski poinformował, że zakład jest zobowiązany przygotować 

sprawozdanie finansowe za rok poprzedni. Rok bilansowy zamknął się z końcem roku 

kalendarzowego. Od momentu zamknięcia roku kalendarzowego, bilansowego jest 6 miesięcy 

na podjęcie stosownej uchwały zatwierdzającej sprawozdanie finansowe, które zostało 

przygotowane w oparciu o ustawę o rachunkowości i zawiera wszystkie elementy, które są 

przewidziane w tej ustawie. Nie podjęcie tej uchwały skutkuje tym, że nie będzie można 

wywiązać się z obowiązku, o którym mówiła Pani Starosta. Inną kwestią jest fakt, że zakład 

wygenerował zysk i nie może dojść do podziału tego zysku a co za tym idzie nie można go 

przekazać na fundusz zakładowy. Nie można też odprowadzić podatku dochodowego od tych 

czynności.   

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski w związku z brakiem 

chętnych do dalszej dyskusji zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt 

przedmiotowej uchwały. 

Przebieg głosowania:  
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ZA: Mariola Banaszkiewicz, Agata Ceglewska, Jerzy Draheim, Arkadiusz Gralak, Renata 

Golec, Konstanty Grzegórski, Magdalena Kiciak-Kucharska, Ewelina Lewandowska, Andrzej 

Łozicki, Sławomir Michalak, Adam Potaczek, Małgorzata Wdowczyk, Maciej Włoch, 

Dariusz Wochna.  

PRZECIW: brak głosów. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: Edyta Stefaniak-Mansour, Arkadiusz Świątkowski.  

Rada podjęła uchwałę, która stanowi załącznik do protokołu sesji (Uchwała Nr V/89/2019).    

 

 

26. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE POWOŁANIA RADY SPOŁECZNEJ 

PRZY SAMODZIELNYM PUBLICZNYM ZAKŁADZIE LECZNICZO-

OPIEKUŃCZYM W RACIĄŻKU 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski rozpoczął procedowanie 

punktu 26 – podjęcie uchwały w sprawie powołania Rady Społecznej przy Samodzielnym 

Publicznym Zakładzie Leczniczo-Opiekuńczym w Raciążku. 

 

Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Zwierzchowska poinformowała, że zgodnie z art. 48 

ustawy z dnia 15 kwietnia 2011 roku o działalności leczniczej istnieje konieczność powołania 

Rady Społecznej przy zakładzie leczniczo-opiekuńczym. Kadencja dotychczas funkcjonującej 

rady, zgodnie ze statutem Samodzielnego Publicznego Zakładu Leczniczo-Opiekuńczego 

trwała cztery lata. W związku z upływem kadencji Rady Społecznej przy Samodzielnym 

Publicznym Zakładzie Leczniczo-Opiekuńczym w Raciążku zaistniała konieczność 

powołania Rady Społecznej w składzie: Starosta Aleksandrowski lub osoba przez niego 

wyznaczona, jako przewodniczący rady oraz czterech członków rady, w tym jeden 

przedstawiciel Wojewody Kujawsko-Pomorskiego oraz trzech przedstawicieli Rady Powiatu 

Aleksandrowskiego. Uprzejmie informuję, że Wojewoda Kujawsko-Pomorski wyznaczył jako 

swojego przedstawiciela do Rady Panią Dorotę Ewę Iwińską. Pani Starosta poinformowała, 

że podjęła decyzję o przewodniczeniu Radzie Społecznej.  

 

Przewodnicząca Komisji Polityki Społecznej Pani Agata Ceglewska poinformowała, że 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt omawianej uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski zarządził dyskusję i poprosił  

o zgłaszanie kandydatów do przedmiotowej Rady. 

 

Radna Pani Małgorzata Wdowczyk zaproponowała na członków radnych: Panią Edytę 

Stefaniak-Mansour, Panią Agatę Ceglewską oraz Pana Andrzeja Łozickiego.  

 

Nikt poza Panią Wdowczyk nie zgłosił się do zabrania głosu.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski w związku z brakiem innych 

kandydatur zamknął listę kandydatów. Następnie spytał kolejno każdego z kandydatów czy 

wyrażają zgodę na kandydowanie. Wszyscy kandydaci wyrazili zgodę na kandydowanie.  

Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie kandydaturę radnej Pani Edyty Stefaniak-

Manosur na członka Rady Społecznej przy SPZL-O w Raciążku. 

Przebieg głosowania:  

ZA: Agata Ceglewska, Konstanty Grzegórski, Magdalena Kiciak-Kucharska, Ewelina 

Lewandowska, Andrzej Łozicki, Sławomir Michalak, Adam Potaczek, Edyta Stefaniak-

Mansour, Arkadiusz Świątkowski, Małgorzata Wdowczyk, Maciej Włoch. 

PRZECIW: brak głosów. 
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WSTRZYMUJĄCY SIĘ: Mariola Banaszkiewicz, Jerzy Draheim, Renata Golec, Arkadiusz 

Gralak, Renata Golec, Magdalena Kiciak-Kucharska, Dariusz Wochna. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski poddał pod głosowanie 

kandydaturę radnej Pani Agaty Ceglewskiej na członka Rady Społecznej przy SPZL-O  

w Raciążku. 

Przebieg głosowania:  

ZA: Agata Ceglewska, Konstanty Grzegórski, Magdalena Kiciak-Kucharska, Ewelina 

Lewandowska, Andrzej Łozicki, Sławomir Michalak, Adam Potaczek, Edyta Stefaniak-

Mansour, Arkadiusz Świątkowski, Małgorzata Wdowczyk, Maciej Włoch. 

PRZECIW: brak głosów. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: Mariola Banaszkiewicz, Jerzy Draheim, Renata Golec, Arkadiusz 

Gralak, Renata Golec, Magdalena Kiciak-Kucharska, Dariusz Wochna. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski poddał pod głosowanie 

kandydaturę radnego Pana Andrzeja Łozickiego na członka Rady Społecznej przy SPZL-O  

w Raciążku. 

Przebieg głosowania:  

ZA: Agata Ceglewska, Konstanty Grzegórski, Magdalena Kiciak-Kucharska, Ewelina 

Lewandowska, Andrzej Łozicki, Sławomir Michalak, Adam Potaczek, Edyta Stefaniak-

Mansour, Arkadiusz Świątkowski, Małgorzata Wdowczyk, Maciej Włoch. 

PRZECIW: brak głosów. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: Mariola Banaszkiewicz, Jerzy Draheim, Renata Golec, Arkadiusz 

Gralak, Renata Golec, Magdalena Kiciak-Kucharska, Dariusz Wochna. 

 

Radny Pan Arkadiusz Gralak spytał na jaki dzień zaplanowane jest zwołanie pierwszego 

posiedzenia Rady.  

 

Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Zwierzchowska odpowiedziała, że pierwsze 

posiedzenie Rady planuje się zwołać na dzień 26 lipca 2019 roku, tym samym Pani Starosta 

wniosła autopoprawkę do uchwały, która stanowi iż w § 4 wyznacza się datę pierwszego 

posiedzenia Rady Społecznej przy Samodzielnym Publicznym Zakładzie Leczniczo-

Opiekuńczym w Raciążku na dzień 26 lipca 2019 roku.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski poddał pod głosowanie 

projekt przedmiotowej uchwały w sprawie powołania Rady Społecznej przy Samodzielnym 

Publicznym Zakładzie Leczniczo-Opiekuńczym w Raciążku w składzie: Pani Lidia 

Zwierzchowska - Przewodnicząca Rady, Pani Edyta Stefaniak-Mansour – członek Rady, Pani 

Agata Ceglewska – członek Rady, Pan Andrzej Łozicki – członek Rady, Pani Dorota Ewa 

Iwińska – członek Rady, Przedstawiciel Wojewody Kujawsko-Pomorskiego wraz  

z autopoprawką.  

Przebieg głosowania:  

ZA: Mariola Banaszkiewicz, Agata Ceglewska, Konstanty Grzegórski, Magdalena Kiciak-

Kucharska, Ewelina Lewandowska, Andrzej Łozicki, Sławomir Michalak, Adam Potaczek, 

Edyta Stefaniak-Mansour, Arkadiusz Świątkowski, Małgorzata Wdowczyk, Maciej Włoch. 

PRZECIW: brak głosów. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: Jerzy Draheim, Renata Golec, Arkadiusz Gralak, Renata Golec, 

Magdalena Kiciak-Kucharska, Dariusz Wochna. 

  

Rada podjęła uchwałę, która stanowi załącznik do protokołu sesji (Uchwała Nr V/90/2019).    
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27. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE USTANOWIENIA STATUTU POWIATU 

ALEKSANDROWSKIEGO 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski rozpoczął procedowanie 

punktu 27 – podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia Statutu Powiatu Aleksandrowskiego. 

 

Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Zwierzchowska poinformowała, że postawą prawną 

podjęcia uchwały jest art. 12 ust. 1 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie 

powiatowym wskazujący na wyłączną właściwość rady powiatu w sprawach stanowienia 

aktów prawa miejscowego, do których ustawa o samorządzie powiatowym zalicza także statut 

powiatu. Zapisy zawarte w ustawie precyzują, iż statut powinien zawierać regulacje 

dotyczące: ustroju powiatu, zasad dostępu do dokumentów i korzystania z nich, zasady i tryb 

działania komisji skarg, wniosków i petycji, organizację wewnętrzną oraz tryb pracy rady  

i komisji powoływanych przez radę, a także zasady tworzenia klubów radnych, zasady 

działania klubów radnych, organizację wewnętrzną oraz tryb pracy zarządu, liczbę członków 

zarządu. W związku ze zmianami ustawy o samorządzie powiatowym, wprowadzonymi 

ustawą z dnia 11 stycznia 2018 r. o zmianie niektórych ustaw w celu zwiększenia udziału 

obywateli w procesie wybierania, funkcjonowania i kontrolowania niektórych organów 

publicznych, obowiązującymi od VI kadencji Rady Powiatu, zachodzi konieczność 

dostosowania zapisów Statutu Powiatu Aleksandrowskiego do nowych przepisów. Zgodnie  

z §118 w związku z §143 rozporządzenia Prezesa Rady Ministrów z dnia 20 czerwca 2002 

roku w sprawie „Zasad techniki prawodawczej”, w aktach organów samorządu terytorialnego 

nie powtarza się przepisów ustawy upoważniającej i przepisów innych aktów normatywnych. 

Rada powiatu nie ma prawa powielać i modyfikować uregulowań ustawy upoważniającej  

i przepisów innych aktów normatywnych. Powtórzenie przepisów ustawowych w uchwale 

powoduje przenoszenie materii ustawowej do aktu podstawowego i narusza istotę tego aktu. 

Stanowisko to znajduje także potwierdzenie w istniejącym orzecznictwie, które podkreśla, iż 

rada powiatu uchwalając akty prawa miejscowego, w tym statut, nie może ponownie 

regulować tego, co zostało już zamieszczone w źródle powszechnie obowiązującego prawa, 

ani modyfikować przepisów ustawowych. Stąd też niniejszy Statut Powiatu 

Aleksandrowskiego przedkładany Radzie Powiatu nie odnosi się do niektórych kwestii 

obecnych w dokumencie dotychczas obowiązującym tj. uchwale  nr XXX/461/2014 Rady 

Powiatu w Aleksandrowie Kujawskim z dnia 28 lutego 2014 r. w sprawie ustanowienia 

Statutu Powiatu Aleksandrowskiego zmienionej uchwałą nr II/36/2014 Rady Powiatu  

w Aleksandrowie Kujawskim z dnia 29 grudnia 2014 r. i uchwałą nr XI/173/2016 Rady 

Powiatu w Aleksandrowie Kujawskim z dnia 26 lutego 2016 roku. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Andrzej Łozicki poinformował, że Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały, ZA głosowały 2 osoby, PRZECIW 

nie było, 2 osoby WSTRZYMALY SIĘ od głosu.  

 

Przewodnicząca Komisji Polityki Społecznej Pani Agata Ceglewska poinformowała,  

że Komisja pozytywnie  zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały, ZA głosowały  

2 osoby, PRZECIW nie było, 2 osoby WSTRZYMAŁY SIĘ od głosu.  

 

Przewodniczący Komisji Mienia Powiatu i Infrastruktury Technicznej Pan Sławomir 

Michalak poinformował, że Komisja pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowała projekt 

przedmiotowej uchwały.  
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Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej Pan Maciej Włoch poinformował, że 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały, ZA głosowały 4 osoby, 

PRZECIW nie było głosów, 1 osoba WSTRZYMAŁA SIĘ od głosu. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Pan Konstanty Grzegórski 

poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały, ZA 

głosowały 3 osoby, PRZECIW 2 osoby, głosów WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ nie było.  

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Pani Edyta Stefaniak-Mansour 

poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały, ZA 

głosowały 2 osoby, PRZECIW nie było głosów, 2 osoby WSTRZYMAŁY SIĘ.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski zarządził dyskusję. 

 

Radny Pan Dariusz Wochna poinformował, że podczas przerwy w sesji odbyła się dyskusja 

z Panem Sekretarzem Powiatu na temat funkcji sekretarza w poszczególnych komisjach. Pan 

Sekretarz informował, że wykreślenie funkcji sekretarzy nastąpiło po rozmowach z nadzorem 

prawnym wojewody. Pan radny stwierdził, że taka interpretacja, jego zdaniem, jest 

nielogiczna. Niemniej jednak Pan radny poinformował, że odstąpi od wnoszenia poprawek 

dotyczących umieszczenia funkcji sekretarza w przedmiotowym projekcie statutu. Aktualnie 

obowiązująca ustawa o samorządzie powiatowym mówi, że skład osobowy komisji i zakres 

ich prac określa rada powiatu. Zdaniem Pana radnego przyjęcie zapisu, jeśli chodzi o komisje 

stałe, że komisja wybiera przewodniczącego, wiceprzewodniczącego i sekretarza, nie byłoby 

błędem i nie byłoby niezgodne z ustawą. Niemniej jednak Pan radny nie będzie wnosił 

propozycji zmian dotyczących funkcji sekretarzy komisji.  

Pan radny złożył formalne wnioski do projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie 

ustanowienia Statutu Powiatu Aleksandrowskiego o zmianę w sposób następujący: 

1. § 2, po pkt 3 dodać pkt 4 w brzmieniu „radnym – należy przez to rozumieć radnego 

Powiatu Aleksandrowskiego”, 

2. w § 2 dodanie pkt 13 w brzmieniu „Biuletynie Informacji Publicznej – należy przez to 

rozumieć Biuletyn Informacji Publicznej Starostwa Powiatowego w Aleksandrowie 

Kujawskim”, 

3. § 5 nadanie następującego brzmienia „Powiat posiada własne: herb, flagę, pieczęć oraz 

sztandar ustanowione przez rade odrębnymi uchwałami”, 

4. § 13 ust. 5 po słowie sesji dodać „z tym, że materiały na sesję, których przedmiotem jest 

uchwalenie budżetu powiatu oraz rozpatrzenie raportu o stanie powiatu i sprawozdania  

z wykonania budżetu powiatu doręcza się radnym co najmniej na 14 dni przed dniem 

rozpoczęcia sesji”. 

 

Radny Pan Arkadiusz Gralak stwierdził, iż jego wątpliwość budzi zapis związany  

z dostarczeniem materiałów radnym na sesję.  W § 13 pkt 6 radny dostrzega pewne 

zagrożenia związane z terminem doręczenia. Dotychczasowa praktyka polega na tym, że 

radnym dostarcza się materiały i prosi się ich o złożenie podpisu kwitującego odbiór tych 

materiałów. Termin siedmiodniowy zawsze jest zachowany. Zapis o dostarczeniu 

elektronicznym budzi wątpliwości Pana radnego z uwagi na fakt, że materiały dostarczone 

drogą elektroniczną uznaje się za dostarczone z dniem, w którym wprowadzono je do środka 

komunikacji elektronicznej w taki sposób aby adresat miał możliwość zapozna się z ich 

treścią. Jaki to jest sposób? Co autor miał na myśli tworząc ten zapis? Jeżeli papierową wersję 

należy potwierdzić podpisem to również wersję elektroniczną wypadałoby aby również 

potwierdzić podpisem albo należy zobowiązać radnego do zwrotnej informacji o tym, że 
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otrzymał materiały. Radny obawia się, że w przyszłości może to skutkować nawet 

podważeniem sesji z uwagi na niedostarczenie materiałów radnym.  

 

Sekretarz Powiatu Pan Piotr Marciniak poinformował, że konstruując ten przepis 

skorzystano z doświadczeń związanych z korzystaniem poczty elektronicznej w codziennej 

pracy biurowej. Zapis ten, wbrew pozorom, stanowi zabezpieczenie dla radnego a nie dla 

wysyłającego. Zapis mówi „…z dniem wprowadzenia do środka komunikacji elektronicznej 

…” i wskazuje to na fakt, że pracownik biura nie może tego opóźnić. Co do kwestii 

potwierdzenia to podobne sytuacje mogą mieć miejsce z korespondencją papierową, można 

potwierdzić jej otrzymanie ale można nie otworzyć koperty. Natomiast wprowadzenie zapisu, 

że w „momencie potwierdzenia” może spowodować sparaliżowanie pracy Rady bo połowa 

radnych nie potwierdzi otrzymania korespondencji i w związku z tym dostanie później   

i okaże się, że został niedotrzymany termin dostarczenia. Pan Sekretarz stwierdził, że nie 

znalazł sposobu aby zapisać to w inny sposób a ten sposób zapisu jest jak najbardziej 

prawidłowy. Pracownik musi w wyznaczonym terminie dokument wysłać natomiast radny 

musi go odebrać przy założeniu, że elektronika działa w obydwie strony.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski stwierdził, że gdyby w takiej 

sytuacji doszło do sytuacji sądowej to wówczas właściciel portalu jest w stanie udostępnić 

wszelkie informacje, w jakiej godzinie wpłynęła, bądź nie wpłynęła poczta. Jeśli okazałaby 

się, że w biurze rady popełniono błąd następuje wówczas, tak zwane, odbicie – informacja, że 

emaila nie dostarczono z jakiś powodów. Każdy portal gromadzi takie informacje, grodzami 

emaile łącznie z datą, godziną, minutą i sekundą ich wysłania.  

 

Radny Pan Dariusz Wochna stwierdził, że Pan Przewodniczący ma rację ale dostarczenie 

powinno być skuteczne. Pan radny złożył propozycję aby zostawić ten punkt i po jego 

zakończeniu dodać następne zdanie „Informacje o umieszczeniu materiałów na koncie 

radnego, przekazuje się za pomocą sms lub w inny uzgodniony sposób”. Chodzi o ta aby 

radny był powiadomiony, że na jego skrzynkę wpłynęły informacje. Jeśli radny nie potwierdzi 

odbioru to, w ocenie Pana radnego, takie dostarczenie jest nieskuteczne. Jeśli radny dostanie 

sms to potwierdzi otrzymanie wiadomości i wówczas doręczenie będzie skuteczne. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski spytał co w sytuacji jeśli sms 

nie dotrze.  

 

Radny Pan Dariusz Wochna równie dobrze można przyjąć domniemanie, że nastąpi awaria 

serwerów i wówczas dostarczenie będzie nieskuteczne. Może należy zapisać, że w przypadku 

braku możliwości dostarczania radnym zawiadomień, materiały dostarcza się w formie 

pisemnej. Powinno być to zapisane. W jakiś sposób, choćby w formie minimalnej, winno być 

to sprecyzowane. 

 

Radna Pani Agata Ceglewska zaproponowała aby w pkt 5 § 13  „lub” zastąpić „i”, co da 

nam zapis, że materiały na sesję przesyła się drogą elektroniczną i w wersji papierowej. Jeżeli 

będzie wpisane „i” wówczas każdy dostanie w wersji papierowej materiały co też potwierdzi  

i dodatkowo będzie miał te materiały w wersji elektronicznej. 

 

Radny Pan Dariusz Wochna stwierdził, iż dążymy do tego aby wyeliminować wersję 

papierową.  
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Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski zaproponował, żeby 

skonstruować zapis, mówiący o tym, że „na wniosek radnego otrzymuje on wersję 

papierową”. Wersja elektroniczna będzie wersją podstawową natomiast na wniosek radny 

może otrzymać wersję papierową.  

 

Radny Pan Arkadiusz Gralak Pan Sekretarz mówił, że zapis ten jest z korzyścią dla 

radnego z drugiej strony rozwinął wątek polegający na tym, że warunki techniczne jakimi 

dysponuje operator danej sieci pozwalają na to, żeby dokładnie doprecyzować, w którym 

momencie materiały zostały przesłane.  W odczuciu Pana radnego jest to odwrócenie 

porządku. W pierwszej kolejności należy troszczyć się o to, żeby dopełnić obowiązku 

dostarczenia radnemu materiałów a nie o to, żeby zabezpieczać się, że na pewno materiały 

zostały wprowadzone do obiegu elektronicznego. Nie każdy radny ma nawyk codziennego 

sprawdzania poczty. Pan radny stwierdził, że wniosek radnego Pana Wochny jest zasadny. 

Może forma sms to za mało ale można przyjąć go za powszechną formę komunikowania się. 

Radnemu chodzi o to, żeby nie doszło do sytuacji, że radny w przeciągu 7 dni nie zajrzy do 

swojej poczty i nie zobaczy, że jest sesja.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski idąc tym tokiem 

rozumowania doszlibyśmy do absurdu. Jeśli przyjąć, że przez tydzień nie zaglądamy na 

skrzynkę emailową to podobnie można nie odebrać telefonu z biura rady i w takiej sytuacji 

okazuje się, że przez dwa dni nie odebrano telefonu tylko odebrano go na 5 dni przed sesją.  

I co wówczas? Z jaką datą dostarczono materiały: z datą wprowadzenia do środka 

komunikacji elektronicznej czy z datą odebrania telefonu, czy odebrano sms? Pan 

Przewodniczący stwierdził, że radni otrzymali tablety wraz z dostępem do internetu i winni 

chociażby raz dziennie sprawdzić czy nie wpłynęła korespondencja z biura rady. 

Przewodniczący zawnioskował  aby pozostawić ten zapis w takiej formie w jakiej on jest  

z drobną zmianą polegającą na tym, aby na wniosek radnego otrzymywał on materiały  

w wersji papierowej.  

 

Radna Pani Renata Golec stwierdziła, że być może należy rozważyć taką sytuację, że przed 

informacją email z materiałami, w momencie kiedy będzie wiadomo, że ustalono już termin 

sesji, radni otrzymali by maila informującego, że w określonym terminie planowana jest sesja 

i wówczas radni byliby świadomi, że należy spodziewać się nadejścia materiałów.  

 

Radny Pan Dariusz Wochna biorąc pod uwagę wszystkie dyskusje zawnioskował o nadanie 

następującego brzmienia § 13 pkt 6 „Materiały przesłane drogą elektroniczną uznaje się za 

dostarczone z dniem, w którym wprowadzono je do środka komunikacji elektronicznej w taki 

sposób, aby radny mógł zapoznać się z ich treścią. Na pisemny wniosek radnego 

zawiadomienie i materiały muszą być dostarczone w wersji papierowej”.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski zarządził 15 minut przerwy.  

 

Przerwa w obradach rady od godziny 1428 do godziny 1450.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski wznowił obrady i poddał pod 

głosowanie wniosek radnego Wochny aby w § 2, po pkt 3 dodać pkt 4 w brzmieniu „radnym – 

należy przez to rozumieć radnego Powiatu Aleksandrowskiego”. Dotychczasowe punkty od 4 

do 11 staną się punktami od 5 do 12. 

Przebieg głosowania:  

ZA: Mariola Banaszkiewicz, Agata Ceglewska, Jerzy Draheim, Renata Golec, Arkadiusz 
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Gralak, Konstanty Grzegórski, Magdalena Kiciak-Kucharska, Ewelina Lewandowska, 

Andrzej Łozicki, Lotfi Mansour, Sławomir Michalak, Adam  Potaczek, Edyta Stefaniak 

Mansour, Arkadiusz Świątkowski, Małgorzata Wdowczyk, Maciej Włoch, Dariusz Wochna.  

PRZECIW: brak głosów. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: brak głosów. 

 

Wniosek uzyskał akceptację Rady. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski poddał pod głosowanie 

wniosek radnego Wochny aby w § 2 dodać pkt 13 w brzmieniu „Biuletynie Informacji 

Publicznej – należy przez to rozumieć Biuletyn Informacji Publicznej Starostwa Powiatowego 

w Aleksandrowie Kujawskim”, 

Przebieg głosowania:  

ZA: Mariola Banaszkiewicz, Agata Ceglewska, Jerzy Draheim, Renata Golec, Arkadiusz 

Gralak, Konstanty Grzegórski, Magdalena Kiciak-Kucharska, Ewelina Lewandowska, 

Andrzej Łozicki, Lotfi Mansour, Sławomir Michalak, Adam  Potaczek, Edyta Stefaniak 

Mansour, Arkadiusz Świątkowski, Małgorzata Wdowczyk, Maciej Włoch, Dariusz Wochna.  

PRZECIW: brak głosów. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: brak głosów. 

 

Wniosek uzyskał akceptację Rady. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski poddał pod głosowanie 

wniosek radnego Wochny aby § 5 nadać następującego brzmienia „Powiat posiada własne: 

herb, flagę, pieczęć oraz sztandar ustanowione przez rade odrębnymi uchwałami”.  

Przebieg głosowania:  

ZA: Mariola Banaszkiewicz, Jerzy Draheim, Renata Golec, Arkadiusz Gralak, Magdalena 

Kiciak-Kucharska, Dariusz Wochna.  

PRZECIW: Agata Ceglewska, Konstanty Grzegórski, Ewelina Lewandowska, Andrzej 

Łozicki, Lotfi Mansour, Sławomir Michalak, Adam  Potaczek, Edyta Stefaniak Mansour, 

Arkadiusz Świątkowski, Małgorzata Wdowczyk, Maciej Włoch. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: brak głosów. 

 

Wniosek nie uzyskał akceptacji Rady. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski poddał pod głosowanie 

wniosek radnego Wochny aby w § 13 ust. 5 po słowie sesji dodać „z tym, że materiały na 

sesję, których przedmiotem jest uchwalenie budżetu powiatu oraz rozpatrzenie raportu  

o stanie powiatu i sprawozdania z wykonania budżetu powiatu doręcza się radnym co 

najmniej na 14 dni przed dniem rozpoczęcia sesji”. 

Przebieg głosowania:  

ZA: Mariola Banaszkiewicz, Jerzy Draheim, Renata Golec, Arkadiusz Gralak, Magdalena 

Kiciak-Kucharska, Dariusz Wochna.  

PRZECIW: Agata Ceglewska, Konstanty Grzegórski, Ewelina Lewandowska, Andrzej 

Łozicki, Lotfi Mansour, Sławomir Michalak, Adam  Potaczek, Edyta Stefaniak Mansour, 

Arkadiusz Świątkowski, Małgorzata Wdowczyk, Maciej Włoch. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: brak głosów. 

 

Wniosek nie uzyskał akceptacji Rady. 

 



38 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski poddał pod głosowanie 

wniosek radnego Wochny aby nadać następujące brzmienie § 13 pkt 6 „Materiały przesłane 

drogą elektroniczną uznaje się za dostarczone z dniem, w którym wprowadzono je do środka 

komunikacji elektronicznej w taki sposób, aby radny mógł zapoznać się z ich treścią. Na 

pisemny wniosek radnego zawiadomienie i materiały muszą być dostarczone w wersji 

papierowej”. 

Przebieg głosowania:  

ZA: Mariola Banaszkiewicz, Agata Ceglewska, Jerzy Draheim, Renata Golec, Arkadiusz 

Gralak, Konstanty Grzegórski, Magdalena Kiciak-Kucharska, Ewelina Lewandowska, 

Andrzej Łozicki, Lotfi Mansour, Sławomir Michalak, Adam  Potaczek, Edyta Stefaniak 

Mansour, Arkadiusz Świątkowski, Małgorzata Wdowczyk, Maciej Włoch, Dariusz Wochna.  

PRZECIW: brak głosów. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: brak głosów. 

 

Wniosek uzyskał akceptację Rady. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski w związku z brakiem 

chętnych do dalszej dyskusji zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie ustanowienia Statutu Powiatu Aleksandrowskiego wraz z przegłosowanymi 

wcześniej zmianami.  

Przebieg głosowania:  

ZA: Mariola Banaszkiewicz, Agata Ceglewska, Jerzy Draheim, Renata Golec, Arkadiusz 

Gralak, Konstanty Grzegórski, Ewelina Lewandowska, Andrzej Łozicki, Lotfi Mansour, 

Sławomir Michalak, Adam  Potaczek, Edyta Stefaniak Mansour, Arkadiusz Świątkowski, 

Małgorzata Wdowczyk, Maciej Włoch, Dariusz Wochna.  

PRZECIW: brak głosów. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: Magdalena Kiciak-Kucharska. 

  

Rada podjęła uchwałę, która stanowi załącznik do protokołu sesji (Uchwała Nr V/91/2019).    

 

 

28. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE PRZYJĘCIA INFORMACJI  

Z REALIZACJI UCHWAŁY DOTYCZĄCEJ STRATEGII ROZWOJU POWIATU 

ALEKSANDROWSKIEGO NA LATA 2011-2020 ZA 2018 ROK 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski rozpoczął procedowanie 

punktu 28 – podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia informacji z realizacji uchwały dotyczącej 

Strategii Rozwoju Powiatu Aleksandrowskiego na lata 2011-2020 za 2018 rok. 

 

Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Zwierzchowska poinformowała, że uchwałą Rady 

Powiatu w Aleksandrowie Kujawskim Nr III/25/2011 z dnia 22 lutego 2011 roku została 

przyjęta Strategia Rozwoju Powiatu Aleksandrowskiego na lata 2011-2020. Monitorowanie 

wdrażania Strategii Rozwoju Powiatu Aleksandrowskiego jest podstawowym warunkiem 

realizacji celów określonych w tym dokumencie. Dążąc do osiągnięcia sformułowanej  

w strategii misji rozwoju Powiatu Aleksandrowskiego i określonych celów poszczególne 

wydziały Starostwa Powiatowego oraz jednostki organizacyjne powiatu w 2018 roku 

realizowały określone zadania przedstawione w w/w informacji.  

 

Przewodnicząca Komisji Polityki Społecznej Pani Agata Ceglewska poinformowała, że 

Komisja pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowała projekt omawianej uchwały.  
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Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski zarządził dyskusję i wobec 

braku chętnych do dalszej dyskusji zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt 

przedmiotowej uchwały. 

Przebieg głosowania:  

ZA: Mariola Banaszkiewicz, Agata Ceglewska, Jerzy Draheim, Renata Golec, Arkadiusz 

Gralak, Konstanty Grzegórski, Magdalena Kiciak-Kucharska, Ewelina Lewandowska, 

Andrzej Łozicki, Lotfi Mansour, Sławomir Michalak, Adam  Potaczek, Edyta Stefaniak 

Mansour, Arkadiusz Świątkowski, Małgorzata Wdowczyk, Maciej Włoch. 

PRZECIW: brak głosów. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: Dariusz Wochna.  

  

Rada podjęła uchwałę, która stanowi załącznik do protokołu sesji (Uchwała Nr V/92/2019).    

 

 

29. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE UDZIELENIA ZARZĄDOWI POWIATU 

ALEKSANDROWSKIEGO WOTUM ZAUFANIA 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski rozpoczął procedowanie 

punktu 29 – podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu Aleksandrowskiego 

wotum zaufania. 

 

Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Zwierzchowska poinformowała, że Raport o stanie 

Powiatu Aleksandrowskiego przedstawiono w formie tabelarycznej z podziałem na zadania 

powiatu. 

 

Przewodnicząca Komisji Polityki Społecznej Pani Agata Ceglewska z uwagi na fakt, że 

radni otrzymali Raport o stanie powiatu w przewidywanym ustawą terminie zawnioskowała 

by Pani Starosta nie omawiała Raportu.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski spytał Pani Starosty oraz 

radnych czy wyrażają zgodę na takie rozwiązanie. Pani Starosta wyraziła zgodę a także nikt  

z radnych nie zakwestionował takiego rozwiązania.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Andrzej Łozicki poinformował, że Komisja 

pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowała projekt omawianej uchwały.  

 

Przewodnicząca Komisji Polityki Społecznej Pani Agata Ceglewska poinformowała,  

że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały, ZA głosowały  

2 osoby, PRZECIW nie było, 2 osoby WSTRZYMAŁY SIĘ od głosu.  

 

Przewodniczący Komisji Mienia Powiatu i Infrastruktury Technicznej Pan Sławomir 

Michalak poinformował, że Komisja pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowała projekt 

przedmiotowej uchwały.  

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Pan Konstanty Grzegórski 

poinformował, że Komisja pozytywnie, jednogłośnie, zaopiniowała projekt przedmiotowej 

uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej Pan Maciej Włoch poinformował, że 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały, ZA głosowały 4 osoby, 

PRZECIW nie było głosów, 2 osoby WSTRZYMAŁA SIĘ od głosu. 
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Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski na podstawie art. 30a ust 4 

ustawy z dnia 5 czerwca 1998 roku o samorządzie powiatowym zarządził debatę nad 

Raportem o stanie Powiatu Aleksandrowskiego za rok 2018. Poinformował także, że nikt  

z mieszkańców nie zgłosił się do debaty nad raportem.  

 

Radny Pan Dariusz Wochna podkreślił, że rok 2018 był rokiem szczególnym, w którym 

obchodzono 100-lecie odzyskania Niepodległości przez Polskę, 20-lecie samorządu szczebla 

powiatowego. W Powiecie Aleksandrowskim odbyła się także uroczystość nadania Sztandaru 

Powiatu Aleksandrowskiego. Po raz pierwszy uchwałą Rady Powiatu nadawane były medale 

Zasłużony dla Powiatu Aleksandrowskiego. Pan radny podkreślił, że analizując Raport należy 

stwierdzić, że sama realizacja tych przedsięwzięć i zadań należała do poprzedniego Zarządu 

Powiatu. Obecny Zarząd Powiatu funkcjonował w roku 2018 niecałe 2 miesiące. Przyglądając 

się tym wszystkim przedsięwzięciom i zrealizowanym zadaniom dochodzimy do wniosku, że 

był to bardzo dobry rok dla Powiatu. Zrealizowano wiele inwestycji w szkołach 

prowadzonych przez Powiat, były to historyczne inwestycje, które poprawiły zarówno 

warunki pracy nauczycieli jak i uczniów. Były również szeroko zakrojone inwestycje 

drogowe. W 2018 roku podjęto szeroką i bardzo dobrze przebiegającą współpracę z Wójtami 

i Burmistrzami, która zaowocowała poprawę infrastruktury drogowej. Zarząd poprzedniej 

kadencji pozyskiwał środki finansowe biorąc udział w różnych programach i to dzięki tym 

środkom udało się również zrealizować różne inwestycje. Właściwie we wszystkich 

obszarach funkcjonowania powiatu w 2018 roku odbywały się zmiany, o czym mówi właśnie 

raport. Wspieraliśmy również szpital przekazując środki finansowe, szczególnie na 

modernizację, szczególne na modernizację oddziału chirurgii, dzięki któremu szpital 

wzbogacił się o bardzo nowoczesną salę operacyjną i wyposażenie na poziomie europejskim.  

W związku z tym życzylibyśmy sobie aby ten rok 2019 był również tak bogaty  

w przedsięwzięcia i inwestycje tak jak miało to miejsce w roku 2018. Pan radny podziękował 

radnym poprzedniej kadencji, dzięki którym przedsięwzięcia te były możliwe do 

zrealizowania i życzył obecnemu Zarządowi Powiatu aby obecny 2019 rok również obfitował 

w tak duże przedsięwzięcia.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski złożył na ręce Pani Starosty 

serdeczne gratulacje. Następnie wobec wyczerpania tematu i braku chętnych do dalszej 

dyskusji zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt przedmiotowej uchwały. 

Przebieg głosowania:  

ZA: Mariola Banaszkiewicz, Agata Ceglewska, Jerzy Draheim, Renata Golec, Arkadiusz 

Gralak, Konstanty Grzegórski, Magdalena Kiciak-Kucharska, Ewelina Lewandowska, 

Andrzej Łozicki, Lotfi Mansour, Sławomir Michalak, Adam  Potaczek, Edyta Stefaniak 

Mansour, Arkadiusz Świątkowski, Małgorzata Wdowczyk, Maciej Włoch, Dariusz Wochna.  

PRZECIW: brak głosów. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: brak głosów. 

 

Rada podjęła uchwałę, która stanowi załącznik do protokołu sesji (Uchwała Nr V/93/2019).    

 

 

30. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE ZATWIERDZENIA SPRAWOZDANIA 

FINANSOWEGO WRAZ ZE SPRAWOZDANIEM Z WYKONANIA BUDŻETU 

POWIATU ALEKSANDROWSKIEGO ZA 2018 ROK 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski rozpoczął procedowanie 

punktu 30 – podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Aleksandrowskiego za 2018 rok. 
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Przewodniczący poinformował, że na przedmiotową uchwałę składają się dwie uchwały 

Zarządu Powiatu, mianowicie Uchwała Nr 37/2019 z dnia 27 marca 2019, którą otrzymaliście 

Państwo pismem z dnia 27 marca oraz Uchwała Nr 44/2019 z dnia 11 kwietnia, którą 

otrzymaliście Państwo pismem z dnia 12 kwietnia. Wraz z materiałami sesyjnymi 

otrzymaliście Państwo również uchwałę Nr 5/S/2019 Składu Orzekającego Nr 10  

RIO w Bydgoszczy z dnia 2 kwietnia 2019 roku w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym 

przez Zarząd Powiatu Aleksandrowskiego sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu za 

2018 rok. Uprzejmie proszę Panią Starostę o wystąpienie i omówienie projektu uchwały oraz 

przedstawienie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy w sprawie 

wyrażenia opinii o przedłożonym przez Zarząd Powiatu Aleksandrowskiego sprawozdaniu  

z wykonania budżetu Powiatu za 2018 rok. 

 

Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Zwierzchowska poinformowała, że zgodnie  

z przepisem art. 270 ust. 4 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 o finansach publicznych Rada 

Powiatu Aleksandrowskiego jako organ stanowiący zobligowana została do rozpatrzenia  

i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz że sprawozdaniem z wykonania budżetu 

Powiatu Aleksandrowskiego za 2018 rok. Wraz z materiałami sesyjnymi radni otrzymali  

uchwałę Nr 5/S/2019 Składu Orzekającego Nr 10 Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Bydgoszczy z dnia 2 kwietnia 2019 roku w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez 

Zarząd Powiatu Aleksandrowskiego sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu za 2018 

rok. Pani Starosta poinformowała, że nie będzie jej odczytywała w całości uchwały, która 

postanowiła „zaopiniować pozytywnie przedłożone przez Zarząd Powiatu Aleksandrowskiego 

sprawozdanie z wykonania budżetu powiatu za 2018 rok wraz z informacją o stanie mienia 

powiatu”. 

 

Radny Pan Dariusz Wochna zawnioskował aby Pani Starosta nie przedstawiała informacji  

o kształtowaniu się budżetu w roku 2018. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski spytał czy ktoś z radnych nie 

zgadza się z wnioskiem radnego Pana Wochny. Nikt z radnych nie wniósł uwag. 

 

Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej Pan Maciej Włoch poinformował, że 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały, ZA głosowały 4 osoby, 

PRZECIW nie było głosów, 2 osoby WSTRZYMAŁA SIĘ od głosu. 

 

Przewodnicząca Komisji Polityki Społecznej Pani Agata Ceglewska poinformowała,  

że Komisja pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji Mienia Powiatu i Infrastruktury Technicznej Pan Sławomir 

Michalak poinformował, że Komisja pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowała projekt 

przedmiotowej uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Pan Konstanty Grzegórski 

poinformował, że Komisja pozytywnie, jednogłośnie, zaopiniowała projekt przedmiotowej 

uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski zarządził dyskusję  

i w związku z brakiem chętnych do dyskusji zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie 

projekt przedmiotowej uchwały. 

Przebieg głosowania:  
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ZA: Mariola Banaszkiewicz, Agata Ceglewska, Jerzy Draheim, Renata Golec, Arkadiusz 

Gralak, Konstanty Grzegórski, Magdalena Kiciak-Kucharska, Ewelina Lewandowska, 

Andrzej Łozicki, Lotfi Mansour, Sławomir Michalak, Adam  Potaczek, Edyta Stefaniak 

Mansour, Arkadiusz Świątkowski, Małgorzata Wdowczyk, Maciej Włoch, Dariusz Wochna.  

PRZECIW: brak głosów. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: brak głosów. 

  

Rada podjęła uchwałę, która stanowi załącznik do protokołu sesji (Uchwała Nr V/94/2019).    

 

 

31. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE UDZIELENIA ABSOLUTORIUM  

Z TYTUŁU WYKONANIA BUDŻETU ZA 2018 ROK 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski rozpoczął procedowanie 

punktu 31 – podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium z tytułu wykonania budżetu 

za 2018 rok. Wypełniając art. 271 ust. 1 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku  

o finansach publicznych Rada Powiatu Aleksandrowskiego po zapoznaniu się ze: 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Aleksandrowskiego  

za 2018 rok wraz z informacją o stanie mienia, sprawozdaniem finansowym za rok 2018, 

opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy Zespół we Włocławku oraz 

stanowiskiem Komisji Rewizyjnej udziela Zarządowi Powiatu absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu Powiatu Aleksandrowskiego za rok 2018. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Aleksandrowskiego Pan Andrzej Łozicki 

odczytał Uchwałę Nr 1/2019 Komisji Rewizyjnej z dnia 6 maja 2019 roku w sprawie wniosku 

o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu Aleksandrowskiego  za rok 2018 wraz z Opinią 

Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu powiatu za rok 2018. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski poinformował, że radni wraz 

z materiałami sesyjnymi otrzymali Uchwałę Nr 4/Kr/2019 Składu Orzekającego Nr 10 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 14 maja 2019 roku w sprawie 

wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Aleksandrowskiego w sprawie 

udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu z wykonania budżetu powiatu za 2018 rok  

w celu zapoznania się z jej treścią. Regionalna Izba Obrachunkowa „pozytywnie opiniuje 

wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Aleksandrowskiego o udzielenie absolutorium 

Zarządowi Powiatu Aleksandrowskiego z wykonania budżetu powiatu za 2018 rok”, „Skład 

Orzekający wyraża opinię, że wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Aleksandrowskiego 

o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu Aleksandrowskiego z wykonania budżetu 

powiatu za 2018 rok jest zasadny i zgodny z prawem”. 

Następnie Pan Przewodniczący zarządził dyskusję w przedmiotowym punkcie. W związku  

z brakiem chętnych do zabrania głosu zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie udzielenia absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2018 rok. 

 

Przebieg głosowania:  

ZA: Mariola Banaszkiewicz, Agata Ceglewska, Jerzy Draheim, Renata Golec, Arkadiusz 

Gralak, Konstanty Grzegórski, Magdalena Kiciak-Kucharska, Ewelina Lewandowska, 

Andrzej Łozicki, Sławomir Michalak, Adam  Potaczek, Edyta Stefaniak Mansour, Arkadiusz 

Świątkowski, Małgorzata Wdowczyk, Maciej Włoch, Dariusz Wochna.  

PRZECIW: brak głosów. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: brak głosów. 
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Rada podjęła uchwałę, która stanowi załącznik do protokołu sesji (Uchwała Nr V/95/2019).    

 

Pan Przewodniczący złożył na ręce Pani Starosty serdeczne gratulacje dla Zarządu Powiatu, 

pracowników Starostwa, szefów oraz pracowników jednostek samorządowych podległych 

Powiatowi a także wszystkim radnym oraz poprzedniemu Zarządowi Powiatu.  

Pani Starosta podziękowała za udzielone absolutorium.  

 

 

32. WNIOSKI LUB OŚWIADCZENIA RADNYCH. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski rozpoczął procedowanie  

punktu 32 - wnioski lub oświadczenia radnych. Przypomniał, że zgodnie że Statutem 

Powiatu, nad wnioskami i oświadczeniami radnych nie prowadzi się dyskusji.  

W związku z brakiem chętnych do zabrania głosu Pan Przewodniczący zamknął 

przedmiotowy punkt.  

 

 

9. INFORMACJE LUB KOMUNIKATY.   

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski poinformował, że w okresie 

międzysesyjnym do Przewodniczącego Rady wpłynęło pismo Związku Nauczycielstwa 

Polskiego w sprawie wdrożenia podwyżki płac dla nauczycieli, które zostało skierowane do 

Komisji Polityki Społecznej. W dniu 10 czerwca Komisja jednogłośnie, negatywnie 

zaopiniowała przedmiotowe pismo o czym pisemnie została poinformowana Prezes Oddziału 

ZNP w Aleksandrowie Kujawskim. Ponadto za pośrednictwem poczty elektronicznej radni 

otrzymali Pismo Prezesa Powiatowego Szpitala w Aleksandrowie Kujawskim z dnia 23 maja 

2019 roku oraz Pismo Prezesa Powiatowego Szpitala w Aleksandrowie Kujawskim z dnia  

24 maja 2019 roku, dotyczące sytuacji w jakiej znajdują się szpitale powiatowe. Radni 

otrzymali także pismo Prezydenta Bydgoszczy Pana Rafała Burskiego dotyczące 21 Tez 

Samorządowych wypracowanych podczas Święta Wolności i Solidarności, które odbyło  

4 czerwca br. w Gdańsku. Radni otrzymali także Wyrok Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Bydgoszczy dotyczący sprawy ze skargi Prokuratora Okręgowego we 

Włocławku na uchwałę Nr XXVIII/364/2017 Rady Powiatu Aleksandrowskiego z dnia  

14 listopada 2017 roku w przedmiocie ustalenia opłat za usuwanie i przechowywanie 

pojazdów.  

Pan Przewodniczący poinformował również, że Marszałek Województwa Kujawsko-

Pomorskiego przyznał Powiatowemu Szpitalowi w Aleksandrowie Kujawskim nagrodę.  

W związku z tym Pan Przewodniczący poprosił Pana Prezesa Szpitala o uszczegółowienie tej 

informacji. 

 

Prezes Powiatowego Szpitala w Aleksandrowie Kujawski Pan Mariusz Trojanowski 

poinformował, że w tegorocznym rozdaniu nagród Marszałka Powiatowy Szpital  

w Aleksandrowie Kujawskim otrzymał nagrodę w kategorii Zdrowie.  Pan Prezes 

zaprezentował statuetkę odzwierciedlającą nagrodę, będącą nagrodą o charakterze 

prestiżowym. Szpital Aleksandrowski znalazł się po raz pierwszy w gronie laureatów a jest to 

20 edycja rozdania nagród. Na nagrodę tę zapracowała wiele osób. Pan Prezes podziękował 

wszystkim tym, którzy przyczynili się do zdobycia tej nagrody. Podkreślił, że nagroda ta 

została przyznana, przede wszystkim, z uwagi na realizację bardzo nowoczesnego bloku 

operacyjnego, który na chwilę obecną zajmuje II miejsce w Polsce. Pan Prezes podziękował 

serdecznie byłej Radzie Powiatu, dzięki której staraniom i pomocy była możliwa realizacja 

tego przedsięwzięcia. Podziękował poprzedniemu Zarządowi Powiatu z Panem Dariuszem 

Wochną – ówczesnym Starostą Aleksandrowskim, na czele a także wszystkim pracownikom 
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Powiatowego Szpitala w Aleksandrowie Kujawskim realizującym ten projekt. Szczególne 

podziękowania należą się Pani Anicie Bolewickiej będącej szefem projektu i realizującej ten 

projekt wraz z Panem Prezesem ale także wielu innym pracownikom. Pan Prezes 

podziękował również obecnej Radzie Powiatu i obecnemu Zarządowi Powiatu za wszelką 

pomoc. Droga do sukcesu wymagała nie tylko ciężkiej pracy pracowników szpitala ale także 

życzliwości pracowników Urzędu Marszałkowskiego, Samorządu Województwa Kujawsko-

Pomorskiego a także samego Pana Marszałka Województwa, za co Pan Prezes również 

serdecznie podziękował. Pan Prezes poinformował, że na skutek realizacji inwestycji, 

znacznie zwiększyło się bezpieczeństwo mieszkańców powiatu ale nie tylko ich ponieważ 

szpital świadczy usługi dla wszystkich osób chcących skorzystać z pomocy, która teraz może 

być świadczona na bardzo wysokim poziomie. Pan Prezes zwrócił uwagę na fakt, że ta 

inwestycja otwiera drogę na przyszłość i zwiększa pozycję rankingową szpitala a co za tym 

idzie trudności jakie występują i zapewne będą występowały w służbie zdrowia, szpital 

aleksandrowski zapewne będzie szpitalem, który będzie funkcjonował. Pan Prezes 

wspomniał, że najprawdopodobniej nie wszystkie szpitale zdołają się utrzymać w sieci 

szpitali. W związku z tym wykonanie takiej inwestycji oraz innych, które mają miejsce  

w szpitalu, rokują pozytywnie.  

 

Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Zwierzchowska pogratulowała, w imieniu Zarządu 

Powiatu nagrody, która niewątpliwie jest ogromnym osiągnięciem. Pani Starosta złożyła 

życzenia dalszego rozwoju i kolejnych osiągnięć.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski złożył serdeczne gratulacje 

Panu Prezesowi Powiatowego Szpitala.  

 

 

10. ZAMKNIĘCIE OBRAD III SESJI RADY POWIATU. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski zamknął obrady V sesji Rady 

Powiatu Aleksandrowskiego. 

 

Zamknięcie obrad V sesji nastąpiło o godzinie 1540. 

 

 

ZAŁĄCZNIKI: 

1. Zawiadomienie o zwołaniu V sesji Rady Powiatu z dnia 18 czerwca 2019 roku. 

2. Potwierdzenie przez radnych Rady Powiatu odbioru zawiadomienia, porządku obrad  

i projektów uchwał na V sesję.  

3. Obwieszczenie Przewodniczącego Rady Powiatu o zwołaniu V sesji Rady Powiatu  

z dnia 18 czerwca 2019 roku. 

4. Wniosek Zarządu Powiatu z dnia 18 czerwca 2019 roku o wprowadzenie uchwał do 

porządku obrad V sesji. 

5. Wniosek Komisji Skarg, Wniosków i Petycji z dnia 27 czerwca 2019 roku  

o wprowadzenie projektów uchwal do porządku V sesji. 

6. Email z dnia 18 czerwca 2019 roku w sprawie zamieszczenia w siedzibie urzędu 

miasta/gminy na terenie Powiatu Aleksandrowskiego Obwieszczenia Przewodniczącego 

Rady Powiatu Aleksandrowskiego w sprawie zwołania V sesji Rady Powiatu. 

7. Email z dnia 18 czerwca 2019 roku w sprawie zamieszczenia w lokalnej prasie 

Obwieszczenia Przewodniczącego Rady Powiatu Aleksandrowskiego w sprawie zwołania 

V sesji Rady Powiatu. 

8. Zaproszenie na V sesję Rady Powiatu  z dnia 18 czerwca 2019 roku. 
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9. Lista imienna gości zaproszonych na V sesję Rady Powiatu. 

10. Lista obecności radnych na V sesji Rady Powiatu. 

11. Lista obecności zaproszonych gości na V sesji Rady Powiatu. 

12. Porządek obrad V sesji Rady Powiatu. 

13. Projekt uchwały w sprawie wykonania uchwał Rady Powiatu podjętych na IV sesji Rady 

Powiatu. 

14. Uchwała Nr V/71/2019 w sprawie wykonania uchwał Rady Powiatu podjętych na IV 

sesji Rady Powiatu. 

15. Karta głosowania imiennego nad projektem uchwały w sprawie sprawozdania Starosty  

z wykonania uchwał Rady Powiatu podjętych na IV sesji. 

16. Projekt uchwały w sprawie sprawozdania Starosty z działalności Zarządu Powiatu za 

okres między IV a V sesją Rady Powiatu. 

17. Uzupełnienie do sprawozdania Zarządu Powiatu z działalności za okres między IV a V 

sesją Rady Powiatu. 

18. Uchwała Nr V/72/2019 w sprawie sprawozdania Starosty z działalności Zarządu Powiatu 

za okres między IV są V sesją Rady Powiatu.  

19. Karta głosowania imiennego nad projektem uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania 

Starosty z działalności Zarządu Powiatu za okres między IV a V sesją Rady Powiatu. 

20. Projekt uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół ponadpodstawowych  

i specjalnych mających siedzibę na obszarze powiatu aleksandrowskiego, od dnia  

1 września 2019 roku 

21. Uchwała Nr V/73/2019 w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół 

ponadpodstawowych i specjalnych mających siedzibę na obszarze powiatu 

aleksandrowskiego, od dnia 1 września 2019 roku. 

22. Karta głosowania imiennego nad projektem uchwały w sprawie ustalenia planu sieci 

publicznych szkół ponadpodstawowych i specjalnych mających siedzibę na obszarze 

powiatu aleksandrowskiego, od dnia 1 września 2019 roku. 

23. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach i placówkach, dla których organem prowadzącym jest Powiat 

Aleksandrowski. 

24. Uchwała Nr V/74/2019 w sprawie uchwalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach i placówkach, dla których organem prowadzącym jest Powiat 

Aleksandrowski. 

25. Karta głosowania imiennego nad projektem uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu 

wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach, dla których organem 

prowadzącym jest Powiat Aleksandrowski. 

26. Projekt uchwały w sprawie podwyższenia wysokości wynagrodzeń dla rodzin 

zastępczych zawodowych oraz prowadzących rodzinne domy dziecka. 

27. Uchwała Nr V/75/2019 w sprawie podwyższenia wysokości wynagrodzeń dla rodzin 

zastępczych zawodowych oraz prowadzących rodzinne domy dziecka. 

28. Karta głosowania imiennego nad projektem uchwały w sprawie podwyższenia wysokości 

wynagrodzeń dla rodzin zastępczych zawodowych oraz prowadzących rodzinne domy 

dziecka. 

29. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zamianę części 

działki 90/7 mapa 28 Aleksandrów Kujawski z jednoczesnym nabyciem części działki 

90/5 mapa 28 Aleksandrów Kujawski z dopłatą. 

30. Uchwała Nr V/76/2019 zmieniająca uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zamianę 

części działki 90/7 mapa 28 Aleksandrów Kujawski z jednoczesnym nabyciem części 

działki 90/5 mapa 28 Aleksandrów Kujawski z dopłatą. 
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31. Karta głosowania imiennego nad projektem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

wyrażenia zgody na zamianę części działki 90/7 mapa 28 Aleksandrów Kujawski  

z jednoczesnym nabyciem części działki 90/5 mapa 28 Aleksandrów Kujawski z dopłatą. 

32. Projekt uchwały w sprawie oceny działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej 

„Karczemka” w Otłoczynie za 2018 rok. 

33. Uchwała Nr V/77/2019 w sprawie  oceny działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej 

„Karczemka” w Otłoczynie za 2018 rok. 

34. Karta głosowania imiennego nad projektem uchwały w sprawie oceny działalności 

Warsztatu Terapii Zajęciowej „Karczemka” w Otłoczynie za 2018 rok 

35. Projekt uchwały w sprawie oceny działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej  

im. Edwarda Stachury w Aleksandrowie Kujawskim za 2018 rok. 

36. Uchwała Nr V/78/2019 w sprawie oceny działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej  

im. Edwarda Stachury w Aleksandrowie Kujawskim za 2018 rok. 

37. Karta głosowania imiennego nad projektem uchwały w sprawie oceny działalności 

Warsztatu Terapii Zajęciowej im. Edwarda Stachury w Aleksandrowie Kujawskim za 

2018 rok. 

38. Projekt uchwały w sprawie pozostawienia bez rozpoznania anonimowej skargi na 

działalność Dyrektora Szkoły Podstawowej Specjalnej Nr 4 im. Jana Pawła II  

w Aleksandrowie Kujawskim. 

39. Uchwała Nr V/79/2019 w sprawie pozostawienia bez rozpoznania anonimowej skargi na 

działalność Dyrektora Szkoły Podstawowej Specjalnej Nr 4 im. Jana Pawła II  

w Aleksandrowie Kujawskim. 

40. Karta głosowania imiennego nad projektem uchwały w sprawie  pozostawienia bez 

rozpoznania anonimowej skargi na działalność Dyrektora Szkoły Podstawowej 

Specjalnej Nr 4 im. Jana Pawła II w Aleksandrowie Kujawskim. 

41. Projekt uchwały w sprawie pozostawienia bez rozpoznania anonimowej skargi na 

działalność Dyrektora Szkoły Podstawowej Specjalnej Nr 4 im. Jana Pawła II  

w Aleksandrowie Kujawskim. 

42. Uchwała Nr V/80/2019 w sprawie pozostawienia bez rozpoznania anonimowej skargi na 

działalność Dyrektora Szkoły Podstawowej Specjalnej Nr 4 im. Jana Pawła II  

w Aleksandrowie Kujawskim. 

43. Karta głosowania imiennego nad projektem uchwały w sprawie pozostawienia bez 

rozpoznania anonimowej skargi na działalność Dyrektora Szkoły Podstawowej 

Specjalnej Nr 4 im. Jana Pawła II w Aleksandrowie Kujawskim. 

44. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Powiatowego Centrum 

Pomocy Rodzinie w Aleksandrowie Kujawskim. 

45. Uchwała Nr V/81/2019 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Powiatowego 

Centrum Pomocy Rodzinie w Aleksandrowie Kujawskim. 

46. Karta głosowania imiennego nad projektem uchwały w sprawi rozpatrzenia skargi na 

działalność Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Aleksandrowie Kujawskim. 

47. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Powiatowego Centrum 

Pomocy Rodzinie w Aleksandrowie Kujawskim. 

48. Uchwała Nr V/82/2019 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Powiatowego 

Centrum Pomocy Rodzinie w Aleksandrowie Kujawskim. 

49. Karta głosowania imiennego nad projektem uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na 

działalność Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Aleksandrowie Kujawskim. 

50. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku dotyczącego zmiany zapisów "Planu 

Zrównoważonego Rozwoju Publicznego Transportu Zbiorowego dla Powiatu 

Aleksandrowskiego. 
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51. Karta głosowania imiennego nad wnioskiem radnej Pani Edyty Stefaniak-Mansour  

o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku 

dotyczącego zmiany zapisów „Planu Zrównoważonego Rozwoju Transportu Zbiorowego 

dla Powiatu Aleksandrowskiego”. 

52. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku dotyczącego przyśpieszenia prac nad 

ustawą o zmianie ustawy o publicznym transporcie zbiorowym. 

53. Uchwała Nr V/83/2019 w sprawie rozpatrzenia wniosku dotyczącego przyśpieszenia prac 

nad ustawą o zmianie ustawy o publicznym transporcie zbiorowym. 

54. Karta głosowania imiennego nad projektem uchwały w sprawie  rozpatrzenia wniosku 

dotyczącego przyśpieszenia prac nad ustawą o zmianie ustawy o publicznym transporcie 

zbiorowym. 

55. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr II/37/2018 Rady Powiatu Aleksandrowskiego  

z dnia 21 grudnia 2018 roku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Aleksandrowskiego 

na rok 2019. 

56. Uchwała Nr V/84/2019 zmieniająca uchwałę Nr II/37/2018 Rady Powiatu 

Aleksandrowskiego z dnia 21 grudnia 2018 roku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Aleksandrowskiego na rok 2019. 

57. Karta głosowania imiennego nad projektem uchwały zmieniającej uchwałę Nr II/37/2018 

Rady Powiatu Aleksandrowskiego z dnia 21 grudnia 2018 roku w sprawie uchwalenia 

budżetu Powiatu Aleksandrowskiego na rok 2019. 

58. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Aleksandrowskiego na lata 2019-2034. 

59. Uchwała Nr V/85/2019 zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Aleksandrowskiego na lata 2019-2034. 

60. Karta głosowania imiennego nad projektem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Aleksandrowskiego na lata 2019-

2034. 

61. Projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla Powiatowego Szpitala  

w Aleksandrowie Kujawskim Spółka z o.o. 

62. Uchwała Nr V/86/2019 w sprawie udzielenia dotacji dla Powiatowego Szpitala  

w Aleksandrowie Kujawskim Spółka z o.o. 

63. Karta głosowania imiennego nad projektem uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla 

Powiatowego Szpitala w Aleksandrowie Kujawskim Spółka z o.o. 

64. Projekt uchwały w sprawie nadania statutu Samodzielnemu Publicznemu Zakładowi 

Leczniczo-Opiekuńczemu w Raciążku. 

65. Uchwała Nr V/87/2019 w sprawie nadania statutu Samodzielnemu Publicznemu 

Zakładowi Leczniczo-Opiekuńczemu w Raciążku. 

66. Karta głosowania imiennego nad projektem uchwały w sprawie nadania statutu 

Samodzielnemu Publicznemu Zakładowi Leczniczo-Opiekuńczemu w Raciążku. 

67. Projekt uchwały w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Leczniczo-Opiekuńczego w Raciążku. 

68. Uchwała Nr V/88/2019 w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Leczniczo-Opiekuńczego w Raciążku 

69. Karta głosowania imiennego nad projektem uchwały w sprawie oceny sytuacji 

ekonomiczno-finansowej Samodzielnego Publicznego Zakładu Leczniczo-Opiekuńczego 

w Raciążku. 

70. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Leczniczo-Opiekuńczego w Raciążku za 2018 rok. 
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71. Karta głosowania imiennego nad projektem uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania  

z działalności Samodzielnego Publicznego Zakładu Leczniczo-Opiekuńczego w Raciążku 

za 2018 rok. 

72. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2018 rok 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Leczniczo-Opiekuńczego w Raciążku. 

73. Uchwała Nr V/89/2019 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2018 rok 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Leczniczo-Opiekuńczego w Raciążku. 

74. Karta głosowania imiennego nad projektem uchwały w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego za 2018 rok Samodzielnego Publicznego Zakładu Leczniczo-

Opiekuńczego w Raciążku. 

75. Projekt uchwały w sprawie powołania Rady Społecznej przy Samodzielnym Publicznym 

Zakładzie Leczniczo-Opiekuńczym w Raciążku.  

76. Uchwała Nr V/90/2019 w sprawie powołania Rady Społecznej przy Samodzielnym 

Publicznym Zakładzie Leczniczo-Opiekuńczym w Raciążku. 

77. Karta głosowania imiennego nad projektem uchwały w sprawie powołania Rady 

Społecznej przy Samodzielnym Publicznym Zakładzie Leczniczo-Opiekuńczym  

w Raciążku. 

78. Projekt uchwały w sprawie ustanowienia Statutu Powiatu Aleksandrowskiego. 

79. Uchwała Nr V/91/2019 w sprawie ustanowienia Statutu Powiatu Aleksandrowskiego. 

80. Karta głosowania imiennego nad projektem uchwały w sprawie ustanowienia Statutu 

Powiatu Aleksandrowskiego 

81. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia informacji z realizacji uchwały dotyczącej Strategii 

Rozwoju Powiatu Aleksandrowskiego na lata 2011-2020 za 2018 rok. 

82. Uchwała Nr V/92/2019 w sprawie przyjęcia informacji z realizacji uchwały dotyczącej 

Strategii Rozwoju Powiatu Aleksandrowskiego na lata 2011-2020 za 2018 rok. 

83. Karta głosowania imiennego nad projektem uchwały w sprawie przyjęcia informacji  

z realizacji uchwały dotyczącej Strategii Rozwoju Powiatu Aleksandrowskiego na lata 

2011-2020 za 2018 rok. 

84. Projekt uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu Aleksandrowskiego wotum 

zaufania. 

85. Uchwała Nr V/93/2019 w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu Aleksandrowskiego 

wotum zaufania. 

86. Karta głosowania imiennego nad projektem uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi 

Powiatu Aleksandrowskiego wotum zaufania. 

87. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Aleksandrowskiego za 2018 rok. 

88. Uchwała Nr V/94/2019 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Aleksandrowskiego za 2018 rok. 

89. Karta głosowania imiennego nad projektem uchwały w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu 

Aleksandrowskiego za 2018 rok. 

90. Projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium z tytułu wykonania budżetu  

za 2018 rok. 

91. Uchwała Nr V/95/2019 w sprawie udzielenia absolutorium z tytułu wykonania budżetu  

za 2018 rok. 

92. Karta głosowania imiennego nad projektem uchwały w sprawie udzielenia absolutorium 

z tytułu wykonania budżetu za 2018 rok. 
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Protokolant: 

Agnieszka Sobiecka – Podlewska   ........................................... 

 

Protokół V sesji sporządzająca podpisała dnia 26 lipca 2019 roku.         

 

 

 

 

ZATWIERDZAM 

Przewodniczący Rady Powiatu 

 

Arkadiusz Świątkowski 


